
SeHwerin — 
Hutnik

Nie lada gratkę będą miel! zwo
lennicy boksu. W dniu dzisiej
szym w Hali Widowiskowo-Spor
towej HiL zmierzą się dziesiątki 
bokserów czołowej dęużyny NRD 
Traktor Schwerln z drużyną Hut- 
rika. Sympatyków boksu zapra
szamy na godz. 16.00.

W I lidze szachowej
Hutnik pokonał GKS Katowice 

4,5:3.5 pkt, zdobywając punkty 
przez Steczkowskiego, Porębskie
go, Gąsiorowską (po jednym) 1 
Kostro, Gąsiorowskiego 1 Maczka 
(po 0,5).

Warto przypomnieć, że w mi
strzostwach okręgu krakowskiego 

.prowadzą właśnie Gąsiorowskl : 
Porębski z Hutnika, po 6,5 pkta, 
przy czym Gąsiorowskl ma 2 par
tie odłożone. (ms)

Z kampanii
sprawozdawczo-wyborczej
w hutniczej organizacji partyjnej

W WYDZIALE WIELKOPIECOWYM ZEBRANIE 
Z UDZIAŁEM TOW. CZ. DOMAGAŁY

Z bm. wielkopiecownlcy II zmiany zakończyli zebrania 
y (^sprawozdawczo-wyborcze OOP swojego wydziału. Dłu

goletnim członkiem POP w P-40 jest I sekretarz KW 
PZPR w Krakowie, tow. CZ. DOMAGAŁA, który również 
wziął udział w zebrariu. Przybył też I sekretarz KF, tow. 
TADEUSZ WACHOWSKI. Obecny był I sekr. KZ, tow. 
K. KLARMAN.
Referat podsumowujący 

działalność OOP tej zmiany 
wygłosił jej I sekretarz, tow. 
T. Szczypkowski. Mówca pod
kreślił, że spośród 29 wnios
ków przyjętych w czasie po
przedniej kampanii sprawo
zdawczo - wyborczej, w toku 
dwuletniej kadencji zrealizo
wano 28, a jeden przekazano 
wyższym władzom partyjnym.

Referat pozytywnie ocenił 
pracę aktywu politycznego

Jeszcze o obchodach 
Dnia Wojska Polskiego

W Klubie ZBoWiD HiL odbyło 
się uroczyste spotkanie z okazji 
„Dnia wojska Połskieg'.- zbowi» 
ouwcbf» z kolekty.’.en: ■¿lir.eWr.l 
czym Wydrlalu Remontów Ma
szyn i Urządzeń I przedstawicie
lami Głównej Komisji Współza
wodnictwa Pracy RZK HIL oraz 
pracownikami BPS W-17. Prezes 
Zarządu Fabrycznego ZBoWiD 
HiL Anton! DAŁKOWSKI złożył 
podziękowania na ręce sekretarza 
POP Juliana FODSKAREIE 30 i 
kler. Wydz. W-17 mgr inż. SERA
FINA kolegom z w-17 za ofiarną 
pracę w czynie społecznym przy 
remoncie Klubu 1 Muzeum 
ZBoWiD HiL. Następnie mgs An
na SIATKOWSKA w imieniu

W Zakładach Leczniczych HiL

Unikalne urządzenia rentgenowskie
dla załogi huty

Następny proszę. Imię i na
zwisko... wiek... Proszę tu sta
nąć, wziąć kubek w lewą rę
kę. Najpierw jeden łyk, tak, 
teraz proszę wypić resztę. Głę
boko oddychać...

Z ust dra ZYGMUNTA KO
PERY pada diagnoza: Prola
psus mucosae, antri ventriculi 
ad pylorum; żołądek z małą 
kaskadą przy wpuście. Wyda
lanie zachowane. Opuszka 
skierowana do tylu, wykazuje 
przechodzenie przez szeroki 
odźwiernik grubych fałdów, 
powodujących w opuszce para- 
solowate ubytki wypełnienia u 
podstawy...

Oglądając na jednym z dwu 
ekranów telewizyjnych ciemną 
smużkę płynu kontrastującego, 
wypełniającego widoczne (cio-

Aparat <■-. zapisu obrazu rentgenowskiego, pozwalający 
ne odczytanie i analizę prześwietlenia.'
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zmiany II, czego widocznym 
efektem jest wzrost autoryte
tu organizacji
której szeregi wstąpiło 9 no
wych towarzyszy. Nie pozo
stało to bez korzystnego wpły
wu na stosunki międzyludz
kie, co przecież jest jednym z 
ważnych aspektów pracy par
tyjnej, jak też na wyniki eko
nomiczne wydziału.-' ’

Jak do tej pory wiclkopie- 
cownicy osiągnęli 100 tys. ton

partyjnej, w

Dzielnicowej Rady Narodowe) w 
Nowej Hucie udekorowała 6 ko
legów odznakami i „dyplomami 
honorowymi z okazji XX-lecla 
Nowej Huty i Huty Im. Lenia", 
którzy wyróżnili się w pracach 
społecznych. Przy Wydz. W-17 po- 
ta&Uto kolo sympatyków
ZBoWID-u pod przewodnictwem 
inż. Serafina.

w części artystycznej wystąpili 
arjyści Starego Teatru w Krakd- 
wle Zofia NIWIŃSKA i E. LUBE- 
JIADZKI, którzy dali wspaniały 
występ, gorąco oklaskiwany przez 
zebranych. skromne Wiązanki 
kwiatów były podzięką za bezin
teresowny — w czynie społecz
nym występ, za który pozwą a- 
my sobie na łamach naszego hut
niczego pisma podziękować.

J. B.

kladnie. jak nigdy dotąd) wszy
stkie fałdy żołądka zastana
wiam się, chyba wspólnie z 
pacjentem,' do kogo podykto
wane są te słowa. Nikt ich 
przecież nie notuje, mimo, iż 
prześwietlenie odbywa się w 
normalnie oświetlonym pomie
szczeniu.

To jeszcze nic — mówi dok
tor, odprawiwszy ostatniego 
pącjenta. Jeśli pan zechce, o- 
bejrzymy to sobie jeszcze raz.

I po chwili, z taśmy ampek- 
sowej na monitorze ponownie 
pojawia się obraz;

O widzi pan tę plamkę (do
ktor zatrzymuje obraz) to pier
wsze stadium wrzodowe. Moż
na się temu dokładnie przyj
rzeć teraz, nie aplikując pa
cjentowi i sobie dodatkowych
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[PISMO ODZHĄCZONt ZŁOTKĄ

28 bm. odbyło się zebranie grupy roboczej, która przedysku
towała lokalizację i ustawienie pomnika Lenina w Nowej 
Hucie. Na zdjęciu: atrapa przyszłego pomnika w alei Róż.

Fot. J. PODLF.CKI
6 XI. 1970 r. Cena 50 gr

nadwyżki, a do końca roku 
planują sumę tę powiększyć 
do 170 tys. ton. Ogromna zmia
na na lepsze nastąpiła zwła
szcza na odcinku zmniejszenia 
kosztów produkcji. Jedna tona 
surówki kosztuje teraz o 52,27 
zł mniej a wydział wykonuje 
w dalszym ciągu zadania ja
kościowe!

Spośród 17 dyskutantów inż. 
Jaworski, kier, zmiany pod
kreślił właśnie osiągnięcia go
spodarcze, jak też fakt, że zo
stały one zdobyte w toku pra
cy bezwypadkowej.

Kierownik wydziału, inż. 
Drożdż przypomniał, że wiel- 
kopiecownicy stoją na straży 
12 mld złotych, gdyż tyle wła
śnie kosztują urządzenia za- 

(Dalszy ciąg na str. 2)

Plenum ZF ZMS

Realizacja 
grudniowej uchwały 

KF partii
Nad realizacją zadań, jakie 

stoją przed organizacją mło
dzieżową w przyjętym przez 
grudniowe plenum Komitetu 
Fabrycznego PZPR programie 
wychowania dzieci i młodzieży 
obradował w czwartek 29 bm. 
Zarząd Fabryczny ZMS. Pod
stawą dyskusji był referat 
tow. p—»<—
którym wywiązała się dysku
sja. Do problematyki plenum 
powrócimy w następnym nu
merze.

W drugiej części obrad, w 
których uczestniczyli tow. tow. 
Ryszard Wanat — wiceprzew. 
ZW ZMS i kierownik Wydz. 
Organ. ZW ZMS Jóref Du
dzik oraz przew. Komisji Mło
dzieżowej RZK Czesław Sta- 
row-skl, zajęto sie sprawami 
organizacyjnymi, (now) 

rentgenów. W ten sposób o- 
siąpnąć można o wicie dokład
niejszą diagnozę.

Czy można zatem mówić o 
malej „rewolucji” w dziedzi
nie radiologii w Polsce?

Takie stwierdzenie byłoby 
zbyt optymistyczne. Aparatura 
firmy „Simens'’ którą sprowa
dziła dyrekcja naszej huty, a 
która jest rzeczywiście na naj
wyższym światowym poziomie, 
jest pierwszą w kraju w lecz
nictwie otwartym! Kupiliśmy 
zresztą nie tylko wzmacniacz 
elektronowy z obrazami, urzą
dzeniami telewizyjnymi i 
wspomnianym „recorderem", 
pozwalającym na odtwarzanie 
prześwietlenia organów (co 
ważne przy wszelkiego rodza
ju konsultacjach i zajęciach 
dydaktycznych); ale także wę
gierskie urządzenie do jedno
razowych, wielowarstwowych 
zdjęć i heliokontrastor do po
większania obrazów zdjęć ra- 
diofotograficznych oraz — co 
jest także szczególną rzadkoś
cią — orthopantomograph do 
zdjęć żuchwy, zatok przynoso
wych i całości uzębienia przy 
jednorazowej ekspozycji.- Na 
jednym zdjęciu, jak na d'oni, 
obydwie szczęki! Odda to o- 
gromne usługi w wykrywaniu 
początków paradontozy. jak 
też najdrobniejszych nawet u- 
razów szczękowych.

Czy nowe urządzanie znaj
dzie zastosowanie przy prze
świetleniach klatki piersiowej?

Tylko wyjątkowo, niejako 
„po drodze", jeśli zachodzić 
będzie taka konieczność u „żo
łądkowca”. W innych przypad
kach zaczynać będziemy zaw
sze cd „małego obrazka", który 
właśnie dzięki heliokontrasto- 
rowi możemy bez trudu po- 

(Dokończenie na str. 2)

I imłlltlllłftłłlłułln»’
Praed 53 rocznicą Rewolucji PażdziefniŁowej

Uroczysty koncert
Pokaz filmów radzieckich
Konkurs o Leningradzie
Z okazji obchodów 53 

rocznicy Wielkiej So
cjalistycznej Rewolucji 

Październikowej w hucie. 
Zarząd Fabryczny TPPR 
organizuje szereg imprez. 
C»to przegląd najważniej
szych spośród nich.

Jak już informowaliśmy 
26 bm. rozpoczęła się deka- ’ 
da filmów radzieckich o te
matyce rewolucyjnej. Fil
my wyświetlane są w sali 
teatralnej HiL codziennie 

•(z wyjątkiem 1. XI.) o go
dzinie 16 i 18. •

Centralnym akcentem ob
chodów 53 rocznicy Wiel
kiej Socjalistycznej Rewo
lucji Październikowej bę
dzie UROCZYSTY KOŃ- 
CFRT w wykonaniu repre
zentacyjnego zespołu arty
stycznego Wojska Polskie
go. Koncert ten odbędzie 
sic w piątek 6 listopada o

Z ogromnym zainteresowa
niem śledzimy wszyscy 
postęp ostatnich prac wy

kończeniowych w hali sporto
wo-widowiskowej KS Hutnik 
na stadionie na Suchych Sta
wach. Roboty dobiegają już 
końca. Jak poinformował mnie 
mgr inż. Z. Majiiak z Dyrekcji 
Inwestycji HiL, odebranie 
obiektu z rąk budowniczych 
spodziewane jest dosłownie la
da dzień. Uroczysty koncert 
z okazji 53 rocznicy Wielkiej 
Socjalistycznej Rewolucji 
Październikowej odbędzie się 
6. XI br. już w tym nowym 
jakże oczekiwanym obiekcie.

Hala sportowo-widowisko
wa stanowi ważny element 
składowy kompleksu obiek
tów sportowych, które — bądź 
tak 
już 
dą 
KS 
wał Zarząd Budowlano-Mon
tażowy nr 2 „Koksownia” PPB 
HiL.

A teraz kilka bliższych in
formacji o hali sportowej. Im
prezy sportowe będzie tutaj 

'mogło oglądać jednorazowo 
[ok. 2.200 osób korzystając z 

jak sztuczne lodowisko — 
są wybudowane, bądź bę- 
wzniesione na stadionie 
Hutnik. Budowę wykony-

Dęby po pas 
pochylone

Srebrnookie jarzębiny

Franciszek Sołkowslti
pracownik W-21

Plonq w różach 
listopadowe Lasy

Groby i hełmy 
towarzyszy

Chronią drzewa 
echo walk

godzinie 14.30 w nowej 
hali sportowo-widowisko
wej KS Hutnik na stadio
nie Suchych Stawach. Wstęp 
za zaproszeniami. Koncert 
połączony jest z uroczy
stością otwarcia hali.

W wydziałach huty j>d- 
bywać się będą — począw
szy od 7 listopada — wie
czernice. W programie — 
prelekcja okolicznościowa 
oraz część artystyczna w 
wykonaniu z°społów ar
tystycznych ZDK HiL. Wy
świetlane będą również fil
my.

W dniaeh od 24 do 28 li
stopada przeprowadzone zo
staną półfinały konkursu 
„Leningrad — kolebka Re
wolucji Październikowej, 
miasto bohater". Konkurs 
jest rozgrywany systemem 
drużynowym: biorą w niip 
udział zespoły reorezentu-

Już wkrótce otwarcie
hali sportowej KS Hutnik 

wygodnych miejsc siedzących. 
Sam budynek hali posiada wy
miary 66 »54 m, a jego kuba
tura wynosi 36.000 m 
Powierzchnia użytkowa 
tyś. m kwadr. Pokrycie dachu 
budynku zostało wykonane 
przy zastosowaniu przestrzen
nych więzarów stalowych o 
rozpiętości 39 m. Od spodu, 
więzary te są przykryte lek
kim stropem podwieszonym, w 
którym zamontowano oświet
lenie hali. W jednej z 4 części 
hali wybudowany jest basen 
kąpielowy o wymiarach 20x8 

m. Służyć on będzie zarówno 
sportowcom jak i młodzieży 
szkolnej (do nauki pływania) 
oraz hutnikom 
TKKF.

Budowa hal' 
stała rozpoczęta 
le 1967 roku 
pali Franki oraz ułożenia ru
sztu fundamentowego. Po wy
konaniu tych robót nastąpiła 
roczna przerwa spowodowana

sześć.
— 5.5

w ramach

sportowej zo- 
w IV kwarta- 

od wbicia tzw. 

jące poszczególne zarządy i 
kola TPPR w hucie. Finały, 
do których dojdą 3 najlep
sze drużyny, przewidziane 
są w dniu 18 grudnia w sali 
teatralnej HiL o godz. 18. 
Ponadto przewidziane jest 
złożenie 6. XI. wieńca 
przez delegację huty na gro
bie żołnierzy radzieckich 
koło Barbakanu w Krako
wie. W Ośrodku Szkolenia 
Zawodowego HiL ekspono
wane będą okolicznościowe 
fotogazetki wykonane przez 
uczniów, a we wszystkich 
klasach odbędą się uroczy
ste apele i lekcje wycho
wawcze poświęcone tema
tyce' przyjaźni i współpra
cy ze Związkiem Radziec
kim. Hutnicy i nasza mło
dzież szkolna zwiedzą Mu
zeum Lenina oraz wysta
wę plastyczna w Pałacu 
Sztuki w Krakowie.

(jd)

brakiem dokumentacji. Wzno
wione w 1969 roku prace do
biegają obecnie końca. Budo
wą od początku kieruje z ra
mienia generalnego wykona
wcy tj. ZB-M nr 2 „Koksow
nia' PPB HiL mgr inż. Feliks 
Gaweł, pod okiem kierownika 
odcinka IV inż. Andrzeja Ząb
ka. Mistrzem budowy był 
przez przez cały czas Mieczy
sław Rosa, a nadzór nad robo
tami końcowymi powierzony 
został niezwykle doświadczo
nemu i „bojowemu” mistrzo
wi jakim jest Władysław Sto
chel.

Spośród wyróżniających się 
brygad' chciałbym wymienić 
chociaż kilka. Są to brygady 
ciesielskie Józefa Nowaka i 

Tadeusza Krawczyka, brygady 
murarskie Jana Badury i Euge

niusza Sułka. Wielką pomoc 
w mobilizacji załogi do przed
terminowego wykonania tej 
budowy okazała grupa partyj- 

(Dalszy ciąg na str. 5)
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Członkowie BPS z wizytą 
w hucie „Kościuszko”

W ramach wymiany doświadczeń 
Brygad Pracy Socjalistycznej 
W-93 i DM uczestniczyły w spo
tkaniu z aktywem współzawod
nictwa pracy Huty „Kościuszko”

W Zakładach Leczniczych HiL
(Dokończenie ze str. 1) 

większać do rozmiarów duże
go zdjęcia, i w tym przypadku 
chroniąc pacjenta przed wię
kszą dawką promieni.

Aby odpowiedzieć sobie na 
pytanie, jakie korzyści uzyska
my oprócz najważniejszych, tj. 
podniesienia na najwyższy po
ziom diagnostyki i oszczędno
ści w zakresie aplikowania pa
cjentowi promieni Rtg,' wy

Udał się ostatni akcent 
sezonu turystycznego
Turyści to jednali twardy 

naród. Od udziału w-tra- 
dycyjnej już dorocznej 

imprezie Komisji Turystyki 
Pieszej Oddziału PTTK HiL 
pn. „Jesień w Puszczy", nie 
powstrzymała ich nawet w ub. 
niedzielę deszczowa pogoda. 
W zlocie wzięło udział ok. ty
siąc uczestników — turystów 
pieszych, kolarzy, motorow
ców.

W programie zlotu, który 
odbywał się na terenie ośrod
ka wypoczynkowego HiL w 
Puszczy Niepołomickiej (meta) 
były również takie imprezy, 
jak: marsz na orientację dla 
pieszych oraz motorowa jazda 
sprawnościowa. Wszystkie, 
mimo niepogody, należy zali
czyć do udanych.

Dodatkową atrakcję stanowiły 
różne konkursy, m. in. strzelanie 
z wiatrówki, zgaduj-zgadula, bie
gi. Niesnodzianką przeznaczoną 
dla zwycięzców był duży pluszo
wy miś. Za najliczniejszy udział 
w zlocie puchary otrzymały ze
społy Wydz. Wielkie Piece i Te- 
X>0000000000000< * ooo

Harmonogram zajęć 
na sztucznym lodowisku
Po przerwie spowodowanej pod

łączeniem energii elektrycznej do 
nowej hali Sportowo-Widowisko
wej od dnia 1. 11. br. rozpoczy
nają się normalne zajęcia- pro
gramowe na sztucznym lodowisku 
KS Hutnik. Program zajęć w po
szczególnych dniach tygodnia 
przedstawia się następująco: 
PONIEDZIAŁEK

8-00—11.00 ślizgawka
11.30—16.00 szkółka — grupa IV 

rez.
16.15—17.15 szkółka — grupa I
18.15—21.20 ślizgawka.

Wtorek
S.00— 9.30 szkółka — grupa III
f.30—16.00 ślizgawka
16.15—17.15 szkółka — grupa II
18.15—22.00 podsekcja i sekcja 

SKODA
S CO—17.30 ZSZ HiL
18.00—21.30 ślizgawka

CZWARTEK
8.00—11.00 ślizgawka
11.30—16.00 szkółka — grupa IV 

rez.
16.15—17.15 szkółka — grupa I
18.15—21.30 sekcja

PIĄTEK
8.00—9.30 szkó’ka — grupa III 
9.3C—16.00 ślizgawka
16.15—17.15 szkółka — grupa II 
18.15 — 22.00 podsekcja i sekcja.

SOBOTA
8.00—21.30 ślizgawka

NIEDZIELA
7.00—10.00 podsekcje i sekcje 
10.00—21.30 ślizgawka

w Chorzowie. W spotkaniu udział 
wzięli: przewodniczący Głównej
Komisji Współzawodnictwa Pracy 
Huty „Kościuszko”, przewodni
czący Zarządu Zakładowego ZMS, 

starczy wyjść do poczekalni, w 
której teraz w ogóle się nie 
czeka. Wyjątek stanowią skie
rowani do „małego obrazka". 
Prześwietlam codziennie dzie
siątki pacjentów z chorym 
przewodem pokarmowym. Pro
szę znaleźć taką przychodnię 
w Polsce, która w analogicz
nej sytuacji nie wyznacza 
10—14 dniowych terminów. U 
nas wszystko odbywa się w

chnikum Elektrycznego w Nowej 
Hucie. .Nagrody otrzymały rów
nież najliczniejsze drużyny „ro
dzinne”, a także najmłodsi i naj
starsi uczestnicy zlotu. Wyróżnio
na' ponadio najctCkaWSze nazwy 
drużyn, takie jak: „dreptaki”, 
„złote liście”, „rajdusie”.

W uroczystym zakończeniu 
rajdu wzięci udział: sekretarz 
RZK, wiceprzew. Zarządu Od
działu PTTK HiL — tow. An
toni Dałkowski, wiceprezes 
Zarządu Oddziału — tow. A- 
doif Koman, sekretarz Zarzą
du Oddziału — tow. Zbigniew 
Wyżga, wiceprzew. Okręgo
wej Komisji 'turystyki Pieszej 
— mjr Katyński, inż. Waligór
ski oraz komandor rajdów le
ninowskich — Zdzistaw Ja
worski.

Jeden z najofiarniejszych 
działaczy turystycznych — kol. 
Franciszek Kiebzak — otrzy
mał z rąk tow. Dałkowskiego 
Srebrną Odznakę PTTK. Po
nadto honorowe odznaki Ko
misji Turystyki Pieszej otrzy
mali kol. kol.: Dałkowski. Ro
man, Wyżga, Jaworski, Ratyń- 
ski.

Wspomnieć również należy 
o spotkaniu uczestników raj
du indywidualnego, prowa
dzonego przez KTP HiL na 
terenie całej Polski. Turyści 
dzielili się swymi spostrzeże
niami i uwagami z tras, wy
mieniali doświadczenia. Nastę
pnie wzięli udział w zgaduj- 
zgaduli, w której I miejsce 
zajęła kol. Helena IIromek z 
Krzeszowic.

Za wkład pracy w przygotowa
nie tej udanej imprezy turystycz
nej wieńczącej tegoroczny sezon, 
słowa uznania należą się m. in. 
kol. kol.: małżeństwu Bieleckim, 
Franciszkowi Kiebzakowi, Józe
fowi Lorkowi, Tadeuszowi Ducho
wi, Józefowi Flisowi, Józefowi 
Kasprowowi, Kazimierzowi Szcze
linie, Kazimierzowi Krukowi, A- 
licji Kruczek, małżeństwu Smu
dom, Januszowi Niedzieli, Biczo
wi Ostrowskiemu, małżeństwu 
Krajewskim, Stanisławowi Żubro
wi, Czesławowi Gawry łowowi, 
Zdzisławowi Maciejewskiemu, Mie
czysławowi Juszczynce, Francisz
kowi Pększycowi, Józefowi Ple
wie oraz za przeprowadzenia ra- 
diofonizacji — kol. Kruczyńskiemu 
z Wydz. P-32.

Komisja Turystyki Pieszej 
PTTK HiL zwraca się do u- 
czestników „Rajdu na raty” 
z prośbą o przekazywanie kart 
rajdowych do Biura Oddzia
łu PTTK HiL w nieprzekra
czalnym terminie do dnia 15. 
XI. 70 r. (jd) 

członek plenum ZZ ZMS oraz se
kretarz Komisji Współzawodni
ctwa Pracy. Ze strony HiL obec
ni byli: sekretarz RO/DE — Ma
rian Nowak, aktyw ruchu współ
zawodnictwa pracy RZ DN, Wik
tor Bugajski, Stanisław Nawara 
oraz brygadziści i członkowie 
BPS z W-93 i DM. Gospodarze za
poznali uczestników spotkania z 
zakresem współzawodnictwa pra
cy w Hucie „Kościuszko”. Prze
wodniczący Głównej Komisji 
Współzawodnictwa Pracy podkre
ślił, że przy ocenie pracy brygad 
szczególny nacisk kładzie się na 
współżycie w kolektywie i pod
noszenie kwalifikacji. Stwierdził, 
że podstawową bolączką BPS i 
aktywu współzawodnictwa jest 
duża fluktuacja załogi. Z kolei 
przedstawiciele naszej huty zapo
znali aktyw Huty „Kościuszko” 
ze sposobami pracy swoich bry
gad.

Miłym końcowym akcentem by
ła wymiana proporczyków. Spo
tkanie to, jak stwierdzili jego u- 
czestnicy — stanowi zalążek ści
słej współpracy na drodze wymia
ny doświadczeń między BPS Hu
ty „Kościuszko" a BPS Huty im. 
Lenina.

Brygady BPS po spotkaniu zwie
dziły Park Kultury 1 Wypoczyn
ku w Chorzowie.

(NS1 
Fot.: J. CHOJECKI

ciągu jednego dnia, włącznie z 
odbiorem wyniku. Zniknęy 
konflikty z pacjentami, nie ma 
już teraz zażaleń. Tak prze
cież być powinno...

Oglądając zakład rentgeno
logiczny domyślam się, że za
kupienie do dyspozycji pra
cowników kombinatu urządze
nia byłoby niemożliwe bez 
zrozumienia spraw związany ci 
z troską o zdrowie pracowni
ka przez władze huty, kierow
nictwo ZLZ. Ale chyba p-zede 
wszystkim nie byłoby możli
we bez wyczuwalnej oj razu 
wielkiej pacji dra Kopery, ja
ką ma on do zagadnień tech
niki i automatyzacji, dla 
wszystkiego co nowoczesne.

| No, to prawda, interesuje 
' mnie postęp techniczny. D.a- 

czegóżby nie wykorzystaj 
wszystkich zdobyczy człowieka 

| dla ratowania jego zdrowia i 
życia? Z własnej inicjatywy 
zainstalowałem zdalnie stero
wane magnetofony. Urządze
nia mikroforiowe gwarantują 
połączenie gabinetu z ciemnią, 
z sekretariatem, a nawet z re
jestracją. Dlatego nie widział 

| pan u mnie sekretarki. Zain
staluję jeszcze automatyczne 
urządzenie obrotowe, którym 
będę mógł zdalnie ustawiać 
pacjenta odpowiednią częścią 
ciała do ekranu. Wpłynie to 
korzystnie na precyzję bada
nia i jeszcze bardziej skróci 
jego czas.

MARIAN SUDA

Aparat Rtg Simensa o wszech
stronnym zastosowaniu — pozwa
la na przeprowadzanie badań wraz 

z zapisem na monitorze.
Zdjęcia: J. PODLECKI

Koła przyjaciół 
ZBoWiD

Z inicjatywy Zarządu Oddziału 
ZBoWiD w Nowej Hucie będą po
woływane w szkołach podstawo
wych i średnich kola przyjaciół 
ZBoWiD-u. Pierwsze takie kolo 
już powstało w Szkole Podsta- 

I wowej nr 105 na os. Słonecznym. 
I Do zarządu zostali wybrani? — 

przew. Eleonora Włodecka z kl. 
, VIII a, zast. Kazimierz Kwaśniak 

z VII c i sekr. Bogusława Wa
rzecha z kl. VIII b. Funkcję kro

nikarzy będą pełnić: Marzena G6- 
ras i Maria Szostak z kl. VIII b. 
Opiekunami koła z ramienia szko
ły zostali tow. Dioniza Wollczko 
— 1 sekr. POP, mgr Maria Sa- 

I tora — wych. kl. VI a, inż. Cze
sław Gil — przew. Komitetu Ro
dzicielskiego. W zebraniu orga- 

l nizacyjnym wziął udział prezes

Z kampanii sprawozdawczo-wyborczej
w hutniczej organizacji partyjnej

(Ciąg dalszy ze str. 1) 
inwestowane przez nasze pań
stwo w wydziale. Nic więc 
dziwnego, że cały kraj będzie 
oceniał gospodarność naszej 
800 osobowej grupy wielko- 
piecowników. Przecież preda- 
kujemy ponad 50 proc, krajo
wej surówki.

Wydział Wielkich Pieców od 
1 listopada sprawdzać bądzie 
swe miesięczne wyniki wg. za
łożeń nowego systemu (na za
sadzie eksperymentu), a do
świadczenia odegrają w przy
szłości na pewno ogromną ro
lę. Bo przecież wiadomo, że 
po pierwszych miesiącach spo
ro jeszcze trzeba będzie zmo
dyfikować.

Były też w dyskusji glosy 
dotyczące spraw ogóino połe- 
cznych, krytykujące niespraw
ną komunikację, złą pracę 
handlu, a także decyzje, dzię
ki którym np. w Bleńczycach 
funkcjonują 3 restauracje, a 
tylko jeden sklep mięsny.

Na zakończenie głos zabrał 
I sekretarz KW, tow. CZ. DO
MAGAŁA, ustosunkowując się 
m. in. do głosów krytycznych. 
Wyjaśnił on szereg proble
mów, dotyczących zwłaszcza 
polityki gospodarczej zagrani
cznej i wewnątrzkrajowej. 
Wskazał na wyjątkowo w o- 
statnim okresie niekorzystną 
sytuację w gospoda-ce rolnej, 
wynikłą z niesprzyjających 
warunków atmosferycznych, co 
z kolei ujemnie wpynęło na 
stan pogłowia bydła i trzody
chlewnej w naszym kraju. 
Jest jednak wiele symptomów 
— podkreślił tow. Domagała, 
pozwalających mieć pewno ć, 
że nasz kraj dorówna w nie

Jak wykonujemy plan?
TABELA WYKONANIA ZADAŃ

FKZE HLUj DO 28 BM. WŁ.t
proc, 

planu
Zakład Mater. Ogniotrwałych

wyroliy szamotowe 101
wyroby zasadowe 102
dolomit 107
wapno 101
wyroby smół, dolom. 110

Zakład Koksochemiczny
koks ogółem 100
Koks wielkopiecowy 101
smoła 100
l>enzol loo
siarczan amonu 100

Aglomerownia I 104
Aglomerownia II 106
Wielkie Piece

surówka 106
Wydział Przerobu Żużla

żużel granulowany 96
żużel pienisty 111
żużel kawałkowy 37

Stalownia Martenowska 101
Stalownia Konwertorowa 103
Wy dział Wlewnic

wlewnice 101
Walcownie Wstępne

prod. surowa kęsisk 104
prod. gotowa kęsisk 104
produ. surowa kęsów 106
prod. gotowa kęsów 101

Walcownia Slabing
prod. surowa 103
prod. gotowa 107

Walcownia Gorąca Blach
prod. surowa 103
prod. gotowa »9

Walcownia Taśm
prod. surowa 118
prod. gotowa '08 

Zarządu Oddziału w N-wej Hu-
cie tow. ppłk mgr Władysław 
Zyla.

Celem koła jest nawiązanie bli
skiej współpracy ze ZBoWiD-cm 
i zwiększenie oddziaływania na 
aati iotyczne wychowanie mło
dzieży. M. in. planuje się wygła
szanie prelekcji w szkołach za
praszanie na spotkania zhowidow- 
ców, organizowanie wycieczek do 
miejsc upamiętnionych walką 
zbrojną i męczeństwem Polaków w 
oktesie II wojny światowej. Ko
lo zorganizowało już pierwszą 
wycieczkę do Oświęcimia. Z mło
dzieżą pojechał inż. Hent>k Neter 
— przew. środowiska więźniów 
politycznych, b. więzień Oświę
cimia. W wycieczce tej wzięło u- 
d-lal 40 dzieci z wychowawcami.

Zarząd Oddziału ZBoWiD w No
wej Hucie apeluje do wychowaw
ców i młodzieży szkolnej o pod
jęcie inicjatywy i tworzenia kól 
przyjaciół ZBoWiD-u w nowohuc
kich szkołach, 'idl 

dalekiej przyszłości potenta
tom ekonomicznym w Euro
pie. Jednym z nich, najważ
niejszym, jest armia ludzi z 
wyższym i średnim wykształ
ceniem, specjalistów w każdej 
już dziedzinie nauki. Ci ludzie, 
w oparciu o nasze wartości 
materialne, wyprodukowane w 
ciągu ostatnich 25 lat są w 
stanie doprowadzić nas do wy
sokiego poziomu gospodar
czego, jeśli odpowiedzialność 
ludzi pracy za wykonanie swo

W POP przy El

Ideowość i troska o wysoki poziom wszystkich *orm 
pracy propagandowej

W minionym tygdniu odby
ło się m. in. zebranie sprawo
zdawczo-wyborcze POP przy 
Ośrodku Informacji i Propa
gandy HiL. Organizacja ta 
skupiająca pracowników pro
pagandy (gazeta, radiowęzeł, 
biuletyn itd.), jakkolwiek li
czebnie nieliczna odgrywa je
dnak istotną role — stanowiąc 
platformę wymiany partyj
nych doświadczeń wchodzą
cych w jej skład członków.

Zebranie sprawozdawcze 
POP przy El — w którym u- 
czestniczyli: sekretarz KF
PZPR M. Najduchowski, czło
nek egzekutywy KF R. Grze
siak i dyrektor ekonomiczny 
HiL S. Suchoński — omówiło 
wkład pracy członków partii 
w usprawnianie i polepszanie 
działalności środków masowej 
informacji.

Występujący w dyskusji 
podkreślali, że należy nadal 
rozwijać szkolenie i aktyw
ne zaangażowanie każdego

Walcownia Drobnych Profili
prod. sur. prof. 103
prod. got. prof. 101
prod. sur. drutu »9
prod, gotowa drutu 8»

Wyroby walcowane
prod. surowa 103
prod. gotowa 100

Walcownia Zimna Blach
blacha sur. czarna 106
blacha got. czarna 100
blacha sur. ocynk. 104
blacha got. ocynk. 105
blacha sur. ocyn. ogn. 96
blacha got. ocyn. ogn. »4
blacha sur. ocyn. elektr. 105
blacha got. ocyn. elektr. 101
taśma — got. 95

IVydz. Rur Zgrzewanych
prod. sur. rur 114
prod. got. rur 105
prod. got. prof. glęt. M

Wydział Odlewnie
prod. ogółem 101
stal elektr. surowa 106
odlewy staliwne 90
odlewy żeliwne 101

54 ydziat Mechaniczno-Konstr.
wyroby kute ogółem 10O
odkuwki swob. kute 100
prod. ogółem 100
konstrukcje stalowe 102

Wydz. W-80
prod .ogółem 100

Stal ogółem 104
PRACOWALI DOBRZE I RYT-

M1CZN1E. Ostatnie dni paździer
nika wypełnione są wytężoną pil
ną pracą. Tempo — bardzo moc
ne. Większość wydziałów wyko
nało z nadwyżką swe zadania. 
Bardzo dobrze spisała się załoga 
ZMO. Wykonała plan dając do
datkowo kilkadziesiąt ton wyro
bów szamotowych oraz po kil
kaset ton wyrobów zasadowych, 
dolomitu prażonego, wapna 1 wy- 

Zmarł Ireneusz GROSS
28 października br. zmarł w wieku lat 47 — ślusarz 

remontowy Wydziału Remontów Maszyn i Urządzeń 
Huty im. Lenina. Zmarły był aktywnym członkiem Or
ganizacji Fabrycznej Związku Bojowników o Wolność 
i Demokrację w Hucie im. Lenina. W okresie II wojny 
światowej przeszedł szlak bojowy II Armii Ludowego 
Wojska Polskiego. Za udział w walkach z hitleryzmem 
został odznaczony medalami polskimi i radzieckimi, 
m. in. medalem „Zwycięstwa i Wolności”, medalem 
„Za Odrę i Bałtyk”. „Za pobiedu nad germańcem”, 
„Odznaką Grunwaldzką".

W Zmarłym tracimy dobrego kolegę i szczerego to
warzysza broni.

Cześć Jego pamięci!
ZARZAD FABRYCZNY ZBoWiD HiL 

KOLEKTYW KIEROWNICZY W-17

ich obowiązków będzie właś
ciwa. Trzeba tylko ciągle się 
uczyć, aby nie dać się wyprze
dzić technice. Wtedy bylibyś
my tylko statystami w proce
sie globalnej produkcji.

Na zakończenie swego wy
stąpienia tow. Domagała ży
czył nowo wybranej egzeku
tywie, na czele której, jak w 
ub. kadencji, stanęli tow. tow- 
T. Szczypkowski i St. Sikoń, 
prawidłowej realizacji wszys
tkich zamierzeń M. Suda 

członka w pracy ideologicznej 
prowadzonej przez partię. Nie
zbędnym warunkiem podwyż
szenia poziomu w zakresie 
różnych form aktywności pro
pagandowej jest stały wzrost 
kwalifikacji ideowych i poli
tycznych oraz samodzielności 
poszczególnych pracowników. 
Należy dbać o to, żeby zain
teresowania i tematyka zebrań 
POP nie ograniczały się tylko 
do jednej formy propagandy, 
bezpośrednio interesującej je
dynie część członków partii 
wchodzących w skład organi
zacji. Chodzi o to, aby tema
tyka pracy POP uwzględniała 
w szerokim zakresie zaintere
sowania całej organizacji, 
wszystkich grup pracowników 
społecznych i propagandowych 
w POP.

W wyniku wyborów obo
wiązki I sekretarza POP przy 
El powierzyła organizacja Ka
rolowi Malakowi, zaś II sekre
tarza Wiesławowi Kaczmar
skiemu.

rpbów smołowo - dolomitowych. 
Nie zawiodła załoga Aglomero
wni. Jej rezultaty, to dodatkowa 
produkcja kilkunastu tysięcy ton 
spieku zarówno z I jak 1 II Aglo
merowni. W ciągu minionego ty
godnia poprawili swój rezultat 
wielkopiecownicy. Ich nadwyżka 
wynosi przeszło 15 tys. ton su
rówki. W czołówce uplasowały 
się załogi obu Stalowni. Nadwyż
ka stalowników z Konwertoro
wej — kilka tysięcy ton.

WYKONALI SWE ZADANIA. 
Dobry rezultat uzyskała załoga 
Walcowni Wstępnych. Wykonała 
z nadaeyżką plan w obu asorty
mentach. Dodatkowa produkcja 
kęsisk wyniosła kilka tysięcy ton, 
a kęsów — kilkaset ton. Dobrze 
spisała się załoga Walcowni Drob
nej. Wykonała plan, dostarczyła 
dodatkowo kilkaset ton profili 
drobnych. Nie zawiodła załoga 
Walcowni Zimnej Blach. Uzyska
ła nadwyżki w produkcji blachy 
czarnej, blachy ocynkowanej 1 
blachy ocynowanej elektrolitycz
nie.

POZOSTALI W TYLE. Nie wy
konała swych zadań załoga Wal
cowni Gorącej Blach. Zabrakło 
jej ponad tysiąc ton. Pozostała 
również w tyle załoga Walcow
ni Drutu. Jej niedobór wyniósł 
kilkaset ton walcówkl. Nie wy
konała planu załoga Ocynownl 
Ogniowej Blach: niedobór — kil
kadziesiąt ton.

POSTOJ WAGONÓW PKP w 
NORMIE. W ciągu minionego ty
godnia dobrze przebiegała rota
cja taboru PKP w hucie. Nie no
towaliśmy przekroczeń limitu 
średniego postoju. Oto wyniki. 21 
hm. średni czas postoju wago- 
r.Ow PKP wyniósł 10.7 godz., 22 
bm. — 9.4 godz., 23 bm. — 10.4 
godz., 24 bm. — 10.3 godz., 25 bm. 
— 10,2 godz., 26 bm. — 10.2 godz., 
27 bm. — 10.2 godz. (jd)
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Dlaczego gospodarność
jest tak ważna ?

Zamieszczone ostatnio artykuły na temat 
gospodarności wywołały — tak jak spo
dziewaliśmy się — duże zainteresowanie. 

Wyrazem tego są listy i telefony, które ode
braliśmy. Czytelnicy „Głosu” ustosunkowu
ją się do odbytej ostatnio w redakcji i zre
lacjonowanej w gazecie rozmowy na temat 
gospodarki materiałowej w hucie. Przypo
minamy, że brali w niej udział: kierownik 
Działu Zaopatrzenia HiL Mirosław Barański 
i kierownik Działu Gospodarki Materiałowej 
mgr Feliks Sobechowicz. Miał w niej wziąć 
również udział zaproszony przez redakcję 
kierownik Wydz. Magazynów Huty.

Nasi Czytelnicy, podkreślając ważność nie
których omówionych w toku tej rozmowy 
problemów, wysuwają jednocześnie szereg 
własnych uwag. Nie w pełni zgadzają się np. 
z pewnymi tezami przedstawionymi przez 
dyskutantów. Bardzo charakterystyczna jest 
wypowiedź pracownika Wydz. W-21, który 
w nieco innym świetle widzi poruszoną w 
rozmowie sprawę luzowników i cewek. Spra
wie tej poświęcimy niebawem osobną publi
kację.

Mimo powstałych kontrowersji uważamy, 
że publikacje z dziedziny gospodarności, by
ły potrzebne i wywarły pożądany skutek. 
Wywołały dyskusję wśród załogi. Wzbudziły 
zainteresowanie, a o to przecież nam głów
nie chodziło.

Wracając jeszcze do naszej redakcyjnej ro
zmowy, jesteśmy winni Czytelnikom jej re- 
kapitulację w postaci w n i o s k ów, które — 
zdaniem tow. tow. Barańskiego i Sobechowi- 
cza — powinny być realizowane dla dalsze
go usprawnienia gospodarki materiałowej w 
hucie. Oto one:

• Dla poprawy obecnej sytuacji konieczne 
jest dążenie do ustalania bardziej realnych 
norm zapasów.

• Wprowadzenie jako zadania premiowego 
dla pracowników Działu Zaopatrzenia — u- 
trzymanie się w normach zapasów materia
łowych oraz obniżenie zapasów, tam gdzie są 
notowane przekroczenia.

• Dążenie do zmniejszenia zużycia mate
riałów, maksymalnie oszczędnego zużywania 
materiałów.

• Rozważenie możliwości maksymalnego 
zcentralizowania zapasów materiałów pomo
cniczych i technicznych w magazynach bran
żowych W-93 celem poprawy istniejącej stru
ktury zapasów.

• Wprowadzenie narad roboczych z tytjni 
wydziałami, które odczuwają najwiękske . 
braki;i trudności-materiałowe, ała* lepszego ’

poznfinia i zrozumienia potrzeb wydzia
łów przez właściwych branżystów AZ.

• Organizowanie narad roboczych o tema
tyce problemowej i branżowej, obejmujących 
swym zasięgiem szereg wydziałów.

• Zwiększenie częstotliwości wydawania 
tabulogramów przez Stację Maszyn Anali
tycznych do 2 razy w miesiącu, tak aby u- 
możliwfć bieżącą kontrolę zapasów posiada
nych przez służbę zaopatrzenia huty.

Czekamy na dalsze listy i uwagi Czytelni
ków, prosimy o udział w dyskusji nad 
zagadnieniami gospodarności w naszej hucie, 
a szczególnie — gospodarki materiałowej

List do Redakcji

11/ związku z artykułem „Dalszy krok na 
yy drodze gospodarności” zamieszczonym 

w „Glosie Nowej Huty” nr 41 z dnia
10 bm. podajemy do Waszej wiadomości na
stępujące wyjaśnienie. Główną przyczyną 
przekroczenia norm zapasów materiałowych 
w Zakładzie Badawczym są druty termoparo- 
we platynowe. Materiały te są zamawiane i 
zużywane wyłącznie przez Wydział Aparatu
ry Kontrolno-Pomiarowej (W-28). Jednakże 
zgodnie z Zarządzeniem nr 82 DN, z dnia 28. 
VIII 1961 w sprawie gospodarki metalami 
szlachetnymi, przechowywane są one w maga
zynie rejonowym Zakładu Badawczego.

Dostarczone w miesiącu kwietniu br. dru
ty PtRh spowodowały wzrost zapasów ponad
normatywnych o 2.959 tys. zł. Do końca wrze
śnia wartość ta została poważnie obniżona, 
ale jeszcze występuje przekroczenie w wyso
kości 1.105 tys. zł. Całkowite zagospodarowa
nie wartości ponadnormatywnej drutów ter- 
moparowych zależy wyłącznie od Wydziału 
W-28, który jest gospodarzem tych materia
łów.

Jak z tego wynika — załoga Zakładu Ba
dawczego nie miała żadnego wpływu na po
ważne zniekształcenie zapasów materiałów w
11 i III kwartale br. Winę za przekroczenie 
i „zaśmiecanie” naszego magazynu ponoszą: 
Dział Zaopatrzenia AZ i Wydział W-28 — od
powiedzialni za zamawianie, dostawy i zapa
sy tych materiałów.

Z podanych wyjaśnień wynika, że Zakład 
Badawczy nie ponosi winy za przekroczenia 
normatywów w grupie drutów PtRh. Wyjaś
nienie —to — tłumaczące naszym zdaniem — 
przedstawia faktyczne przyczyny powstania 
zapasów ponadnormatywnych w Zakładzie 
Badawczym HiL podpisał, kierownik tej jed
nostki. ■im.tti • -f ». • ■ SA»* z » • •

.Ł <• B J2rpc% CĄIOnKOW car y
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wniosków i postulatów zgła
szanych na zebraniach partyj
nych. Nie mogą one pozosta
wać jedynie w protokołach. W 
ogóle — uchwały i wnioski 
podejmowane przez POP po
winny być precyzyjniej for
mułowane i systematycznie 
rozliczane. Polepszeniu powin
na ulec także informacja o 
sposobie ich załatwiania.

Waga problemu realizacji u- 
chwał w POP jest — jak pod
kreśliła dyskusja — ogromna.' 
Jeśli uchwały instancji wyż
szych stwarzają dogodny kli
mat do rozwiązywania okre
ślonych spraw, jeśli zawiera
ją ważne decyzje kierunkują
ce pracę — to przecież ich 
skuteczność jest w najwyż
szym stopniu zależna od zaan
gażowania się w ich realizację 
POP i wszystkich członków 
partii, (now)

Zadziałem sesretarza KW 
PZPR tow. Kazimierza 
Barwacza obradowało 28. 

X. br. Plenum Komitetu Dziel
nicowego PZPR w Nowej Hu
cie. Obrady, którym przewod
niczył I sekretarz KD tow. 
Wacław Pituła, poświęcone 
były ocenie realizacji uchwał 
w organizacjach partyjnych 
dzielnicy nowohuckiej. Po re
feracie wprowadzającym se
kretarza KD tow. Mariana 
Smolenia i dyskusji, Plenum 
podjęło decyzje w sprawie 
dalszego usprawnienia pracy 
partyjnej.

W ostatnich latach Komitet 
Dzielnicowy poświęcił wiele 
uwagi kontroli realizacji u- 
chwał partyjnych w organi
zacjach partyjnych oraz do
skonaleniu metod przetran- 
sponowywania — z natury 
rzeczy ogólniejszych — posta
nowień instancji nadrzędnych

Każdej redakcji przynosi 
satysfakcję rzeczowy od
dźwięk na publikacje 

krytyczne. Zamieszcza się je, 
rzecz jasna, po to, aby coś 
zmienić na lepsze, aby popra
wiać istniejące tu i ówdzie 
niedociągnięcia, eliminować 
bolączki.- Dlatego odpowiada
jący na krytyczne uwagi, po
winni właśnie te sprawy mieć 
na względzie. Mniej natomiast 
cieszą nas odpowiedzi (cho
ciaż dobrze, że w ogóle się je 
pisze), które są — delikatnie 
mówiąc — niegrzeczne i któ
re w korespondentach czy re
daktorach upatrują osobistych 
wrogów.

Jaka była intencja notatki 
krytycznej naszego długolet
niego współpracownika Szcze
pana Brzezińskiego? Nie czy
tając między wierszami, ła
two zrozumieć, że nie chodzi
ło o nic innego, jak tylko o 
poprawę warunków socjal
nych załogi, ogólnie mówiąc — 
o jej zdrowie. Konkretnie — 
przypomnę — w notatce była 
mowa o zbvt niskiej tempera
turze wody w umywalniach 
w rejonie Walcowni i w Sta
lowni Martenowskiej oraz o 
niedostatecznie ogrzewanych 
szatniach dla załogi ZRH.

Z Plenum KD PZPR w Nowej Hucie ¿¡t

0 konsekwencję w realizacji
KC począwszy, na terenod 

konkretnych zakładów.
Efektem jest to, że dziś zde

cydowana większość organi
zacji partyjnych w Nowej Hu
cie potrafiła dotrzeć do swych 
członków z najważniejszymi 
zagadnieniami podejmowany
mi przez PZPR. Jednak w 
mniejszych POP nie zawsze 
jeszcze uchwały instancji 
wyższych realizowane są na
leżycie. Zdarzają się — na 
szczęście coraz bardziej spo
radyczne przypadki — że ze
branie ogranicza się tylko do

------ MIĘDZYLUDZKICH
Pismo wyjaśniające z Wy

działu Cieplnego, podpisane 
przez kierownika mgr inż. A- 
dama Bieguna sugeruje, że 
„notatka w sposób napastliwy 
obciąża Wydział Cieplny”. 
Pragnę w tym miejscu stwier
dzić, że dość ostry ton notat
ki, to jeszcze nie napastliwość. 
Ponadto jest tam mowa nie 
tylko o Wydziale Cieplnym ja
ko odpowiedzialnym za wy
mienione usterki, ale także o 
„Instalu”, „Biprostalu” oraz 
Inwestycjach 1-6 HiL. Przed
stawiciele trzech ostatnich a- 
dresatów w ogóle nie odezwa
li się. Może potrzebne było ró
wnież wymienienie ludzi po 
nazwisku?

Zanim przejdę do meritum 
sprawy, chciałabym jeszcze 
zwrócić uwagę na bardzo nie
odpowiedzialne zdanie, zamie
szczone w wyjaśnieniu W-25. 
Brzmi ono tak: „Zostaliśmy 

odczytania partyjnego doku
mentu, nie określając kon
kretnego planu działania dla 
własnej POP w sprawie jego 
realizacji. Tak bywa w orga
nizacjach służby zdrowia, 
spółdzielczości. Natomiast 
większe organizacje, jak np. 
w PPB HiL, ZPT, ..Mostosta
lu”, PBM — w sposób trafny 
i odpowiedzialny potrafią rea
lizować ten statutowy obo
wiązek.

Zwrócono również uwagę, 
że trzeba w dalszym ciągu 
doskonalić metody realizacji 

oskarżeni — musimy się tłu
maczyć, choć może to i szko
da czasu”. Zdumiewające, że 
czas poświęcony na wyjaśnie
nie krytycznej notatki uważa 
się za stracony!

A teraz do konkretów, nie 
zagłębiając się w szczegóły. 
Jak wynika ze słów zastępcy 
kierownika ZRH do spraw e- 
nergetycznych inż. Zygmunta 
Grobli — dopiero po ukaza
niu się notatki Stalownia Mar- 
tenowska zgłosiła chęć prze
kazania do użytku urządzeń 
c.o. Trudno je jednak odebrać, 
bowiem do tej pory „Instal" 
nie usunął wielu niedoróbek. 
Dowiedziałam się ponadto, że 
wbrew wyjaśnieniu. Wydział 
Cieplny jest w stanie zwięk
szyć temperaturę wody. Jego 
przedstawiciele zjawili się ró
wnież (po przeczytaniu notat
ki) w ZRH i przyrzekli... po
prawę. Zgłosił się także „In
stal”. Czyli notatka była po

r)«rbm. Rada Robotnicza 
/ ^HiL zainaugurowała dru- 
“^-^gi etap szkolenia społe
czno - politycznego i ekonomi
cznego dla aktywu samorządu 
robotniczego. Szkolenie to — 
o czym już w poprzednich o- 
kresach często pisaliśmy — 
jest kontynuacją dwu i pól- 
letniego cyklu szkoleniowego, 
zapoczątkowanego w styczniu 
1970 r.

Wykład o zadaniach samo
rządu robotniczego przedsta
wił tow. J. Janus.

Fot. J. ROŚKIEWICZ

Inauguracja, która odbyła 
się w ub. tygodniu miała szcze
gólnie uroczysty charakter. 
Wziął w niej udział I sekre
tarz KF PZPR w HiL tow. 
T. Wachowski. Inaugurując 
drugi etap szkolenia aktywu 
samorządu robotniczego tow. 
Cisowski przypomniał m. in. 
założenia samego szkolenia ak
tywu samorządu robotniczego, 
jego organizację, program 
szkolenia zatwierdzony na rok 
1970/71, podkreślając, że te
matyka ta będzie ściśle zwią
zana z realizacją uchwały V 
Zjazdu Partii z roku 1968 oraz 
uchwał II, IV i V Plenum KC 
PZPR. W toku krótkiego wy
stąpienia, tow. E. Cisowski 
pi zytoczył szereg danych sta
tystycznych, akcentując m. in. 
aktualny profil słuchaczy szko
lenia, w którym bierze udział 
83,9 proc, pracowników fizy
cznych i 16,1 proc. umysło- 
wych. Wśród..sgkolących się. go wychowania i kształcenia 
jest ąl,2 proc, członków Par- światopoglądu klasy 'fobotńl-1

trzebna, jest „ruch w Intere
sie”, tylko redakcja nie jest o 
tym poinformowana. Przeci
wnie — próbuje się sugero
wać,, że korespondent nie miał 
racji.

Jak stwierdził inż. Grobla — 
ZRH rzeczywiście nie zawsze 
jest traktowany należycie, co 
pokrywa się ze słowami na
szego korespondenta. Przy od
biorze urządzeń socjalnych w 
rejonie Walcowni, temperatu
ra wynosiła ponad 120 st., o- 
becnie spadła do 80 st. Czyli 
— może być wyższa! Myślę, 
że w tym przypadku tak da
leko idące oszczędności nie są 
wskazane, chodzi bowiem o 
zdrowie ludzkie. Tak pojmo
wana oszczędność może w e- 
fekcie przynieść ogromne 
straty, jeżeli pracownicy ZRH 
pozostaną w domu na zwol
nieniu lekarskim.

Tyle o tej sprawie. Czy war
to było przysyłać do redakcji 
długą epistołę, zamiast napi
sać po prostu: korespondent 
l-;z , • lill/tJ-f />j.
ma rację, temperatura wody 
będzie wyższa. Ale cóż... tylko 
prawdziwa cnota krytyk się 
nie boi.

D. RYBARCZYK

Rada Robotnicza HiL
zainaugurowała

drugi rok szkolenia
proc, bezpartyjnych, 
zajęciach, przeciętna fre

kwencja według doświadczeń 
z I etapu wynosiła około 73 
proc. Praktycznie jest ona 
wyższa, często bowiem tema
tyka sprowadza na salę wy
padową wielu słuchaczy nie
objętych szkoleniem, a rekru
tujących się z pracowników 
huty, m. in. członków ZMS.

I sekretarz KF HiL tow. 
Wachowski z uznaniem od
niósł się do ustalonej tema
tyki, stwierdzając, że nabyta 
wiedza, w zakresie dogłębne
go poznania wytyczonych przez 
Partię zadań, zwłaszcza na V 
Zjeżdzie i w kolejnych uchwa
łach II, IV i V Plenum KC 
PZPR — pozwoli na ich lep
sze jakościowo wykonywanie, 
co winno leżeć u podstaw bie
żącej i perspektywicznej dzia
łalności Samorządu Robotni
czego. Rozwijający się szybko 
przemysł dynamiczny rozwój 
nauki i techniki wymagają m. 
in. stałego, systematycznego 
wzrostu poziomu kwalifikacji, 
zwłaszcza wśród aktywistów 
Samorządu Robotniczego. •

Życząc jak najlepszych o- 
siągnięć w nowym cyklu szko
leniowym, I sekretarz KF do
konał otwarcia II etapu szko
lenia aktywu samorządu ro
botniczego HiL.

Wykład inauguracyjny „Za
dania samorządu robotniczego 
na obecnym etapie intensyw
nego rozwoju” wygłosił sekre
tarz RR HiL tow. J. Janus.

W wykładzie zwrócił on 
szczególną uwagę na dotych
czasowy, dwunastoletni doro
bek działalności samorządu ro
botniczego, którego wpływ był 
coraz bardziej wyraźny na 
treść i skutki podejmowanych 
decyzji gospodarczych w 
przedsiębiorstwie, a równocze
śnie był szkołą socjalistyczne-

czej.
Tiót^ćriczasówą działalnóśŁ 

samorządu robotniczego moż-

Aktywiści podczas inauguracji roku szkoleniowego.

Liczy się wynik, ale 
i.

We wrześniu młodzieżowe 
brygady z końcowego odcin
ka WCK Walcowni Zgnia
tacz uzyskały najlepsze wyni
ki. Podobnie było w czerwcu. 
Jeszcze w marcu i lipcu zmia
na B miała wyniki dobre, lep
sze niż inne brygady. Ale o 
bie brygady, w sumie, tylko 
trzy razy w ciągu ostatnich 
siedmiu utrzymały się w za
łożonym limicie krzywych kę
sów, który ustalono na 0,11 
proc. Nie wiem, c?y bito z te
go powodu na alarm. Tutakie- 
wicz — przewodniczący ZMS . 
Mierzwiński — jego zastępca 
twierdzą, że sprawy Młodzie
żowych Brygad Dobrej Jako
ści zeszły nieco z centrum u- 
wagi administracji.

Stanisław 
peratorem 
K'icbarczvk

2
Podgórski jest o- 
PU-10, Kazimierz 
— starszym roz- 

na podzielić na dwa zasadni
cze okresy. W pierwszym — 
samorząd coraz bardziej u- 
macniał wpływ na poprawę 
gospodarki przedsiębio.stwa, 
warunki pracy i kształtowanie 
prawidłowych stosunków mię
dzyludzkich. Drugi okres — 
to dalsze umacnianie i dosko
nalenie działalności samorzą
du. Coraz śmielej i skuteczniej 
wkracza samorząd w złożone 
problemy przedsiębiorstwa co 
m. in. przejawia się w opinio
waniu oraz uchwalaniu rocz
nych i wieloletnich planów 
techniczno-ekonomicznych, co_ 
raz śmielej wkraczał samorząd 
w problemy organizacji pracy, 
ekonomiki i techniki, wzra
stała jego ranga i skuteczność 
społecznej kontroli w kombi
nacie.

Samorząd robotniczy HiL 
włączył się do realizacji no
wej strategii gospodarczej, 
którą nakreśliły uchwały II, 
IV i V Plenum KC PZPR. Kie
rownictwo huty stanęło w o- 
bliczu odmiennych niż dotych
czas i niewątpliwie trudnych 
zadań. Prowadzenie wysiłków 
administracji łączy się także z 
pełnym udziałem samorządu 
robotniczego, co stwierdza u- 
chwała V Plenum Partii, pre
cyzując uprawnienia czynnika 
społecznego w zakładzie oraz 
zwiększając społeczną odpo
wiedzialność samorządu ro
botniczego za prawidłowe wy
niki pracy przedsiębiorstwa.

Konsekwentna, właściwa 
realizacja nowej strategii go
spodarczej, a więc dokonywa
nie zmian w planowaniu i za
rządzaniu, wprowadzenie no
wego systemu bodźców mate
rialnego zainteresowania
przez aktyw samorządu ro
botniczego, będzie pełniejsze i 
lepsze*, dzięki., prowadzonemu 
szkoleniu, poświęconemu 
głównie tym zagadnieniom.

BOLESŁAW RAŹNY

produkcji. Obaj 
zmianę „D”, w

dzielczym 
pracują na 
młodzieżowej brygadzie. Wiec 
jak tam u nich jest? Przede 
wszystkim — jest atmosfera 
koleżeńskości w pracy. To nie 
jest takie cwaniackie kumpel- 
stwo, które często nazywa się 
koleżeństwem. Jest to umie
jętność pracy w zespole. 
Umiejętność pracy, nie dla te
go, że mistrz patrzy. Oznac .a 
to odpowiedzialność za zespół, 
za jego wyniki. Nie patrzy się 
tylko we własny zakres cźyr- 
ności. Jeśli trzeba, pomaga s.ę 
kolegom. Gdy trochę skrzyw, 
się kęs, może to jeszcze po
prawić suwnicowy. Nie nale
ży to do formalnych jego za
dań. Ale z moralnego obo
wiązku — robi to. Gdy do 
brygady przychodzi nowy pra
cownik, nie obznajomiony z 
całością zagadnień pracy na 
tym odcinku produkcji — mó
wi Podgórski — wyjaśniamy

(Dokończenie na str 4)
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Wychowanie przez szkołę
(Dokończenie ze str. 4)

mu, tłumaczymy. Żeby orien
tował się w całym procesie 
technologicznym. W ten spo
sób, będzie mógł lepiej współ
pracować z kolegami na in
nych stanowiskacn.

3

Czy tak jest we wszystkich 
brygadach. Podobnie. Więc 
jeśli jest dobrze, czemu wyni
ki słabe. Mówi Kucharczyk: 
nie utrzymaliśmy się w limi
cie, młodzi nie zawsze potra
fili opanować wszystkie taj
niki pracy. Ludzie nie byli 
„z g r a n i” w pracy.

Kto opiekuje się brygada
mi — pytam. Odpowiadają 
zgodnie:

— ZMS.
Tutakiewicz mówi: Kiedy 

coś „nie gra" zwracam im u- 
wagę.

A dozór? — pytam dalej.
— Kierownictwo omawia 

zagadnienia jakości na nara- 
aach produkcyjnych. Raz na 
kwartał. Dobrych stawiaią za 
wzór. To dopinguje.

3

Gdy opracowaliśmy pro
gram i regulamin MBDJ, chy
ba już blisko dwa lata temu, 
jako sprawę podstawową sta
wiano konieczność rozliczenia 
brygad. Pamiętam spotkanie z 
dyr. Graszewskim. Mówił, że 
każdy pracownik powinien 
znać stan swego jakościowe
go konta na dziś.

— Na naradach mówi się o 
wynikach, ale nie podkreśla 
się kto dobry, a kto za braki 
odpowiada — zgodnie stwier
dzają Podgórski, Kucharczyk. 
Tutakiewicz, Mierzwiński. 
Tutakiewicz: — Nie mam czasu 
spotykać się z brygadami co 
dzień.

Mierzwiński: Za często do
zór ogranicza się do pogania,-

Takimi spawaczami jak MA
RIA ZYSKOWSKA szczyci 
się cała huta. Posiada naje 

wyższe uprawnienie w zawo- 
_ —, „ - - dziś, najwyższe możliwe do o. 

nia, za rzadko zachęca. A po- j sięgnięcia kwalifikacje. Wyko- 
chwały też dopingują do pra- Inuje spawania podlegające 
CJ/.___________________________ I odbiorowi dozoru techniczne-

I go — najbardziej skompliko-

Z Sesji DRN

Rada a organizacje społeczne
Ostatnie obrady Dzielnico

wej Rady Narodowej pozwo
liły na omówienie zagadnie
nia pogłębienia współpracy 
Rady z organizacjami społe
cznymi i stowarzyszeniami, 
działającymi na terenie dziel
nicy. Tematem Sesji było rów
nież ustalenie głównych kie
runków działania w tej dzie
dzinie.

Współpraca ta ma szczegól
ne znaczenie w naszej dziel
nicy, w przyszłości — jak wy
nika z analizy sytuacji — na
leży jeszcze rozszerzyć i po
głębić współdziałanie DRN z 
organizacjami społecznymi i 
stowarzyszeniami, z uwagi na 
wzrastające zadania w dzie
dzinie dalszej, wszechstronnej 
aktywizacji dzielnicy, nakreś
lone w programie wyborczym 
Frontu Jedności Narodu, w 
perspektywicznym planie czy
nów społecznych, czy wreszcie 
w pięcioletnim programie po
rządkowania Nowej Huty.

Ocena współpracy DRN z 
FJN dotyczyła szeregu proble
mów, m. in. społeczno-polity
cznego oddziaływania wycho
wawczego na mieszkańców, a 
szczególnie młodzież, angażo
wania społeczeństwa w kształ
towaniu prawidłowych postaw 
obywateli, organizacji i reali
zacji czynów społecznych. 
Szczególnie ważne jest współ
działanie Prezydium DRN z 
samorządem robotniczym, a 
przede wszystkim ze związka
mi zawodowymi. Działalność 
ta rozwija się na wielu płasz
czyznach, poprzez organizo
wanie życia kulturalnego, za
pewnienie prawidłowych wa
runków p-rcy, socjalno-byto
wych, mieszkaniowych i in
nych. Poparciem tego jest 
fakt, że w bieżącej kadencji 
Prezydium DRN analizowało 
sześciokrotnie na posiedzeniach 
zagadnienia, mające istotny
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Młodzieżowe brygady spraw

dziły się. Przyniosły mierzal
ne efekty ekonomiczne. A do 
tego — ilu to młodych ludzi 
nabędzie takich umiejętności 
pracy, o których mówili Ku
charczyk i Podgórski? Czy nie 
jest nie mniej ważne?

Dobrze, że ZMS podjął ini
cjatywę tak słuszną z wycho
wawczego i ekonomicznego 
punktu widzenia. Ale za pro
dukcję i procesy społeczne w 
trakcie produkcji odpowie
dzialność ponosi nie tylko or
ganizacja młodzieżowa. I nie 
ona przede wszystkim.

Krótka rozmowa, pobieżne 
przeglądnięcie wyników nie 
uprawniają do stawiania 
wniosków. Ale może te re
fleksje zwrócą choćby uwagę 
tych, którzy pomóc mogą w 
Latali o jakość.

STANISŁAW 
NOWAKOWSKI

FOT. J. ROSKIEWICZ

na poprawę warunków 
załóg w nowohuckich

48. Do 
m. in. 
Kraju, 
Przy- 

TPPR,

wpływ 
pracy 
przedsiębiorstwach, jak m. in. 
w HiL, Elektrociepłowni w Lę
gu. Zakładach Mleczarskich.

Na Sesji dokonano analizy 
współpracy DRN z takimi or
ganizacjami społecznymi, jak 
Liga Kobiet, Związek Mlodzie- 
ży Socjalistycznej, Związek 
Harcerstwa Polskiego oraz 
stowarzyszeniami, których na 
terenie dzielnicy działa 
nich należy zaliczyć 
PCK, Ligę Obrony 
PZMot, Towarzystwo 
jaciół Dzieci, ZBoWiD 
Towarzystwo Krzewienia Kul
tury Świeckiej, kółka rolnicze, 
kluby sportowe i szereg in
nych.

DRN w swej działalności 
poświęca bardzo dużo uwagi 
na właściwe oddziaływanie na 
te stowarzyszenia. Osiągnięto 
w wielu wypadkach bardzo 
dobre -wyniki, jakkolwiek w 
dziedzinie ścisłej i wszech
stronnej współpracy Rady z 
organizacjami społecznymi i 
stowarzyszeniami wiele jest 
jeszcze do zrobienia.

Zadania te określa opraco
wany program w zakresie po
głębienia tej współpracy. 
Wysunięto konieczność zwięk
szenia inicjatywy organizacji 
społecznych i stowarzyszeń w 
zakresie współdziałania z or
ganami Rady, szerszego zain
teresowania problemami dziel
nicy. Z kolei Prezydium i ko
misje Rady organizować bę
dą częściej zebrania środowis
kowe, dla konsultacji z miesz
kańcami dzielnicy ważniej
szych projektów uchwał DRN. 
Zadanie Prezydium DRN — 
to również upowszechnienie 
Wśród naszego społećzeństwa 
celu i zadań samorządu miesz
kańców oraz Społecznych Ko
misji Pojednawczych.

Dalsze pogłębienie współ
pracy z organami samorządu

ł 1 ostatnim numerze „Głosu” zapoznaliśmy Czytelników 
yy z niektórymi formami pracy naszego Ośrodka Szko

lenia Zawodowego, którym przyświeca jeden cel: so
cjalistyczne wychowanie młodsgo pokolenia. Poruszyliśmy 
zagadnienia związane z rolą organizacji młodzieżowych oraz 
przedstawiliśmy niektóre formy pomocy młodzieży, która 
ma trudności w nauce. Dzisiaj przedstawiamy kolejną pu
blikację na ten temat.
Ośrodek Szkolenia Zawodo

wego zawarł

POROZUMIENIE Z ZDK HiL 
celem współdziałania na od
cinku pracy kulturalnej i o- 
światowej. ZDK powiadamia 
szkoły o organizowanych im
prezach, spotkaniach, odczy
tach, w których mogą brai u- 
dział uczniowie. Hutnicza pla
cówka kulturalna zabezpiecza 
także na spotkania zaplano
wane przez szkołę ciekawych 
ludzi: pisarzy, poetóy, dzien
nikarzy, działaczy kultury, 
naukowców itp. Uczniowie 
ZSZ Młodocianych zasilają 
także wszystkie zespoły oraz 
koła zainteresowań ZDK. 
Współpraca ta sprzyja prawi
dłowemu rozwijaniu zaintere
sowań uczniów, wypełnianiu 
wolnego czasu wyrabiając u-

począt-

ona jedna...
wane i najbardziej odpowie
dzialne. Na podkreślenie za
sługuje fakt, że w całej hucie 
uprawnienia takie posiada za
ledwie ok. 60 spawaczy, w tym 
ona jedna kobieta wśród 
ok. 800 spawaczy. Pracuje w 
Warsztacie Konstrukcji Stalo
wych HiL. od wielu lat, nale
ży do najwyżej ocenianych 
przez kierownictwo pracowni
ków.

Po tym przedstawieniu pani 
Marii, pora na małą rozmów
kę z tym „rodzynkiem” wśród 
hutniczych spawaczy.

— Jakie były pani 
ki w hucie?

— Zaczęłam pracę 
roku, w Odlewni 
przy transporcie 
Gdy werbowano’pfaćownikóyy 
na kurs spawania elektrycz
nego, zgłosiłam się pragnąc 
zdobyć jakiś zawód. Było nas 
6 kobiet. Ani jedna nie pra- 
cuJe już dziś ze mną...

— A skąd te wysokie kwali-

w 1953 
Staliwa 

ogniowym.

robotniczego stosowane będzie 
poprzez organizowanie wspól
nych posiedżeń Prezydium 
DRN z radami zakładowymi i 
robotniczymi, kontynuowanie 
spotkań członków Prezydium 
z załogami zakładów pracy, 
organizowanie wspólnych spot
kań Komisji DRN z aktywem 
związkowym przedsiębiorstw 
oraz zacieśnienie współdziała
nia zakładów pracy z organi
zacjami osiedlowymi, całym 
aktywem osiedlowym.

Na Sesji wręczono kilka od
znak z okazji XX-lecia Nowej 
Huty i kombinatu. Odznakę 
, Zasłużonego Pracownika Ra
dy Narodowej” otrzymał inż. 
Jerzy Findysz, a odznaki „Bu
downiczego Nowej Huty” 
przyznano kilku osobom, jak 
Józef Kabaj, Klara Brych, 
Jan Siemiątkowski, Józef 
Michno, Józef Drożdż, Mieczy
sław Ciempka.

(m)

Nowy zarzgd TKKF Apollo
W Klubie M-S SM Hutnik od

było się zebranie sprawozdawczo- 
wyborcze Ogniska TKKF Apollo. 
Ognisko to działa przy Spółdziel
ni Mieszkaniowej Hutnik 1 swą 
pracą zaskarbiło sobie wiele sym
patii wśród mieszkańców osiedli 
spółdzielczych. Na szczególne 
podkreślenie zasługuje działalność 
prowadzona wśród młodzieży.

Nowym przewodniczącym Ogni
ska został wybrany T. Kubiszeski, 
wiceprzewodniczącymi zostali 
J. Spytkowski i W. Wójcik. Do
tychczasowy przewodniczący O- 
gniska mgr dr H. Apollo za swą 
pracę otrzymał pamiątkowy pro
porzec.

Ognisko TKKF Apollo w chwi
li obecnej prowadzi zajęcia z 
gimnastyki rekreacyjnej dla ko
biet. Zajęcia odbywają się we 
wtorki i czwartki w godz. od 
18.00 do 19.30 w szkole nr 126 w i 
lli-.trcefcwictch.

Dla mętćżyzn organizówany Jest 
turniej w p. siatkową tzw. „liga 
międzyosiedlowa”. Odprawa kie
rowników drużyn odbędzie się 
S listopada o godz. 19.00 w Klu
bie M-Ł 

miejętność właściwego patrze
nia na dzieło sztuki, film, te
atr, książkę itp. ZDK zabez
piecza również instruktorów 
dla zespołów szkolnych takich 
jak: muzyczny, chór i orkie
stry dętej.

Dla zwiększenia możliwości 
właściwej rozrywki w bieżą
cym roku organizowane są 
wycieczki, mające na celu po
znanie zabytków kultury pol
skiej i obiektów budownictwa 
socjalistycznego w naszym re
gionie. W bieżącym roku za
planowano tych wycieczek — 
81, a w roku ubiegłym było 
ich — 54.

PEŁNA INTEGRACJA 
W PROCESIE NAUCZANIA
Kierownictwo ZSZ Młodo

cianych przykłada dużą wagę 
do wychowania uczniów w 

fikacie? Jak doszła pani do 
tego?

— Polubiłam tę pracę. Wy
konuję ją z zamiłowaniem. 
Zresztą i męża mam też spa
wacza, poznaliśmy się w WSK 
pobraliśmy się. Dostałam ład
ne mieszkanie. Kwalifikacje? 
Po prostu pięłam się uparcie 
po stopniach w zawodzie, wy
żej i wyżej. Starałam się so
lidnie wykonywać powierzo
ne mi zadania i być odpowie
dzialną. To wszystko. Zaczę
łam od grupy 3. Dziś mam 
już 10. Spawałam najprostsze 
elementy: podesty, poręcze, 
schody. Dziś dostaję najtrud
niejsze prace. Spawam np. 
belki podsuwnicowe, słupy 
konstrukcyjne hal fabrycz
nych. Mam nawet swój u- 
dział w takich „wystrzało
wych” pracach jak przy ele
mentach pieca „tandem”.

— A co spawa pani w tej 
chwtur ;; ‘

— Wykonuję’ spawanie ele
mentów chłodzenia wyparko- 
wego do pieców tandem. To 
bardzo skomplikowana praca, 
której jakość kontrolowa
na jest na podstawie wyni
ków badań laboratoryjnych. 
Daję sobie z tym radę, bez 
żadnych 
dozoru.

— A 
spawacz

zastrzeżeń ze strony

prywatnie. Kobieta- 
przeobraża się p9 

pracy w...?
— Nie mam 

cjalnego hobby, 
torką. Opieka 
Markiem. Zakupy. Prowadze
nie demu...

Rozmowie naszej przysłu
chiwał się zast. kierownika 
wydz. d;s. konstrukcji stalo
wych inż. ADAM SZYMCHEL. 
Dodał od siebie:

— Świetny spawacz i sa
modzielny pracownik. Nad
zwyczaj sumienna. Kiedy w 
ub. roku musieliśmy przy wy
konywaniu elementów do pie
ca tandem korzystać z pomo
cy spawaczy z innych wydzia
łów, M. Zyskowska „pokosi
ła” wszystkich. Wykonywała 
po 2 elementy na zmianę, 
gdy mężczyźni — tylko po 
jednym. Nie wykazywała zre
sztą zbytniej nerwowości ani 
pośpiechu. No i co bardzo 
ważne, pracuje od wielu lat 
bez wypadku.

JERZY DANEK

żadnego spe- 
Jestem dima

nad synem

□ooaooooonooooooooooDDOOoooooJDoaooanooanoonoooooęjooDtinon 
sze mógł skorzystać, w związku 
z czym planowość w dotrzyma
niu terminu prac ziemnych prze
ciągnęła się. Jeszcze przed nasta
niem zimy należałoby pomyśleć 
o dostarczeniu na budowę urzą
dzeń do ogrzewania kotłów, ka
loryferów, rur, by termin odda
nia tej potrzebnej placówki dla 
naszej dzielnicy był dotrzymany. 
Szkoły zawodowej specjalnej No- 
wa Huta nie posiada, a potrzeba 
taka istnieje. Inicjatywa lokaliza
cji szkoły zawodowej specjalnej 
wyszła z Wydziału Oświaty DRN, 
którego wizyty na budowie świad
czą o dużym zainteresowaniu są 
sprawą.

Życzyć by sobie należało, aby 
przedsiębiorstwo przeprowadzają
ce przebudowę szkoły stanęło na 
w..i termin odda
nia dla młodzieży szkoły lawodu 
został dotrzymany. Ofiarność za
łogi i jego kierownictwa prze
mawia za tym, iż chwilowe zaha
mowania nia mają trwałego cha
rakteru. (ESj

W roku 1930 oddano dla potrzeb 
krzewienia polskiego słowa i 
pisma szkolę siedmioklaso
wą w Mogile. W okresie czter

dziestu lat istnienia tej placówki 
oświatowej mury Jej opuściło 
wielu znanych i cenionych dziś 
obywateli. Szkoła nr 37 mieści się 
w nowym, dostosowanym do o- 
becnych potrzeb nauczania bu
dynku. Nie straciła na swej war
tości placówka, której lokaliza
cja nie odpowiadała wszystkim 
wymogom, a taka pozostała wła
śnie szkoła podstawowa w Mogi
le, nosząca wcześniej nr 37.

Przebudowę i odbudowę szko
ły, której celem będzie przygo
towanie do nauki zawodu mło
dzieży „specjalnej”, podjęła się 
Dyrekcja Inwestycji Miejskiej w w- 
konanie prac Miejskiemu Przed
siębiorstwu Robót Budowlanych 
r.r 5 w N. H. Buduje się salę gim
nastyczną, uzbraja się teren P°° 
przyszłe prace kanalizacyjne, ga
zowe, przeprowadza się w całym 

środowisku tj. w miejscu za
mieszkania. W tym celu na
wiązano ścisłą współpracę z 
Terenowymi Grupami Partyj
nymi i Komitetami i zapobie
ganiu przestępczości wśród 
młcdzieży. Do tej współpracy 
z konkretnym przydziałem o- 
siedli wytypowani zostali, na
uczyciele, członkowie partii. 
Po każdym okresie (4 razy w 
roku) TGP i Komitety Osie
dlowe otrzymują wykazy u- 
czniów osiągających niedosta
teczne wyniki w nauce lub 
wychowaniu. Ponadto w ra
mach Komitetu Rodzicielskie
go i Zespołu Rodziców Partyj
nych, bardzo aktywnie dzia
łają rodzice przede wszystkim 
w zakresie opieki nad ucznia
mi trudnymi w ich miejscu 
zamieszkania. Dla przykładu w 
ubiegłym roku szkolnym ak
tyw rodzicielski odwiedzał u- 
czniów w ich miejscu zamiesz
kania w 307 przypadkach. In
teresowano się udziałem ucz
niów szkoły w zajęciach świe
tlic osiedlowych, klubów ftp. 
W ramach pedagogizacji ro
dziców na terenie szkoły dzia
ła uniwersytet dla rodziców. 
Skupia on przede wszystkim 
rodziców uczniów trudnych, o- 
raz rodziców, którzy nie ra
dzą sobie z wychowaniem 
dzieci. Dla uczniów dorosłych 
odbywają się lekcje na temat 
wychowania w rodzinie.

WSPÓŁPRACA Z KZ-TAMI 
I RADAMI ZAKŁADOWYMI 

W HUCIE IM. LENINA
W sprawie wychowania 

młodzieży, synów pracowni
ków HiL, a także uczniów do
rosłych nawiązano współpra
cę z Komitetami Zakładowymi 
Partii i Radami Zakładowymi 
w kombinacie. Trzeba przyz
nać, że Komitety- Zakładowe 
swoim zaangażowaniem w tym 
zakresie spowodowały bardzo 
wysoki wzrost zainteresowa
nia rodziców sprawami nauki 
i wychowania swoich dzieci. 
Zmobilizowały również do 
większego wysiłku w nauce u- 
czniów dorosłych — pracowni
ków kombinatu. Dowodem te-

Filia Wawel-Touristu 
w Nowej Hucie?

Przedsiębiorstwo obsługi tu
rystów „Wawel-Tourist” dzia
ła na terenie Krakowa już 
dziesięć lat. Z tej okazji war
to przypomnieć, że ta stale 
rozwijająca się placówka nie
zależnie od usług świadczo
nych na rzedz turystów pols
kich i zagranicznych, zajmu
je się również zakładaniem 
parkingów na terenie miasta, 
troszczy się o zapewnie wy
starczającej ilości kwater noc
legowych, organizuje wyciecz
ki turystyczno-krajoznawcze 
itp.

W ciągu dziesięciu lat Wa- 
wel-Touristowl przybyło wie
le placówek. W najbliższjrtn 

' czasie przewiduje się utwo
rzenie nowych filii m. in. 
przedsiębiorstwo ma otrzy
mać lokal w Nowej Hucie. 
Okres dziesięcioletniej dzia
łalności został podsumowany 
w czasie jubileuszowej uro
czystości w dniu 24 paździer
nika, w obecności przewodni- 

Potrzebna
szkoła

budynku szkoły e. o. Większość 
robót ziemnych zakończono (pod 
fundamenty sali gimnastycznej). 
Kierownictwo budowy nie ma 
trudności kadrowych. W okresie 
jesienno - zimowym wszystkie 
prace prowadzone będą wewnątrz 
budynku. Planowane oddanie 
szkoły wg. harmonogramu prze
widziane we wrześniu 1971.

Tempo praę jednak nie wróży 
dotrzymania tego terminu. Przy - ----- ... ....... r„ 
nywane miaty być w dużym sto
pniu sprzętem zmechanizowanym, 
niejednokrotnie posługiwano się 
łopatami. Przyczyną takiego sta
nu rzeczy jest brak koparki, z 
której wykonawca robót nie zaw- 

najlep- 
r.auczyciele 

osobstego 
i ustalenie

go są o wiele częstsze kontak
ty rodziców w szkole dla mło
docianych. Szkoły po każdym 
okresie klasyfikacyjnym wy
syłają pisma do poszczegól
nych KŻ informując o ucz- 

. niach słabych i trudnych, jak 
również o uczniach 
szych. Ponadto 
mają obowiązek 
kontaktu z KZ 
form współpracy.

WSPÓŁDZIAŁANIE 
Z ZMS-EM

Ścisłą współpracę nawiąza
no także z Zarządem Fabrycz
nym ZMS Huty im. Lenina, 
dotyczącą opieki i pomocy w 
pracy Organizacji Szkolnej 
ZMS. Zarząd Fabryczny za
pewnia lektorów, którzy pro
wadzą szkolenie z nowo 
wstępującymi — uczniami klas 
pierwszych, pomaga w orga
nizowaniu Wieczorowej Szko
ły Aktywu, udziela pomocy w 
organizowaniu obozów wy- 
poczynkowo-szkoleniowych.

Program wychowawczy KF 
PZPR zakładał objęcie patro
natem poszczególnych kierun
ków nauczania przez piony 
specjalistów branżowych (TM, 
TE, PS, PW1 i PW2). Z zadań 
tych wywiązały się jedynie 
TM i TE z którymi zawarto 
odpowiednie porozumienie o 
współpracy. Treścią pomocy 
ze strony tych pionów dla 
szkół jest zabezpieczenie ka
dry nauczycieli do przedmio
tów zawodowych, zapotrzebo
wanie w miarę możliwości w 
pomoce naukowe, uwzględnie
nie zawodów i specjalności 
nauczania w szkołach, opieka 
nad uczącymi się pracownika
mi tych pionów itp. Bardzo 
ważnym elementem tej pomo
cy jest organizacja miejsc pra
ktycznej nauki zawodu ucz
niów młodocianych w podle
głych wydziałach. Z tymi pio
nami współpraca układa się 
pomyślnie. Nie podjęły takiej 
współpracy ze szkołami Piony 
PS, PW1 i PW2 mimo, że 
przypominano im o tym obo
wiązku ze strony Kierownic
twa Ośrodka Szkolenia.

(t.«.)

czącego RN m. Krakowa dr 
Jana Garlickiego i licznie za
proszonych gości, wśród któ
rych byli przedstawiciele pla
cówek turystycznych z całego 
kraju. W czasie spotkania 
przewodniczący KKKFiT M. 
Stefanów wręczył zasłużonym 
działaczom odznaki za dzia
łalność w dziedzinie sportu i 
turystyki. Szereg pracowni- • 
ków Wawel-Tourist otrzyma
ło dyplomy i nagrody, (ka)

EGZAMIN KANDYDATÓW 
NA PRZEWODNIKÓW
Odbywający się w hucie 

kurs na przewodników zakła
dowych PTTK (oprawadzają- 
cych po hucie wycieczki) do
biegł końca. W związku z tym 
zbliża się egzamin kandyda
tów na przewodników. Odbę
dzie się on w dniach 3 i 4 lis
topada br. o godzinie 15 w 
lokalu GOP. Obecność uczest
ników kursu obowiązkowa.

(jd)
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Woźnicą niepokonany, ale...

Hutnik zwycięża Start Włocławek 
i Siemianowiczankę

Wkrótce przekazanie
hali KS Hutnik

Bardzo dobrze tym razem 
spisali się tenisiści stołowi 
Hutnika w meczach o mi
strzostwo I ligi. W sobotę, po 
dramatycznym pojedynku po
konali 6:5 Start z Włocławka, 
a o zwycięstwie zadecydowa
ła dobra postawa Ratzko oraz 
Petka i Lendy, którzy zdobyli 
po dwa punkty. Szósty punkt 
zdobyła para Ratzko-Chajdec- 
ki.

Natomiast w niedzielę hut
nicy gościli Siemianowiczan
kę, z aktualnym mistrzem Pol
ski, Witoldem Woźnicą. Woź
nica po raz pierwszy zdobył 
tytuł mistrza w 1967 r. wygry
wając wówczas w finale z 
Chajdeckim z Hutnika i od 
tego czasu nieprzerwanie po
większa dystans dzielący go

Witold Woźnica z Siemianowiceankl, mistrz Polski nieprzerwanie od 
roku 1967. Na zdjęciu: w pojedynku z Chajdeckim (niestety nie
widocznym), Fot. J. BROŻEK

KĄCIK PAMIĘCI NARODOWEJ
W Szkole Podstawowej nr 

105 w NoWej Hucie otwarto 
kącik parnię t i' narodowej. Są 
tutaj wyeksponowane zdjęcia, 
dokumenty oraz odznaczenia 
udostępnione przez mgr inż. 
Kazimierza Doboszewskiego. 
Zbiór odznak, orderów i od
znaczeń obejmuje lata 1344 — 
1970. Wystawę zorganizował 
Zarząd Oddziału ZBoWiD w 
Nowej Hucie. Obejrzeli ją 
kierownicy szkól nowohuckich, 
którzy w tym dniu obecni by- 

Mlodzież szkolna — z opiekunami i wychowawcami.

od najgroźniejszych rywali 
krajowych.

W hali Hutnika, wypełnio
nej zresztą do ostatniego wol
nego miejsca, Woźnica był 
klasą dla siebie, wygrywając 
wszystkie swoje pojedynki. 
To jednak nie wystarczyło je
go drużynie na odniesienie 
końcowego sukcesu, gdyż 
znów świetnie wypadła Ratz
ko, wygrywając z Jędrysik i 
w grze mieszanej z Chajdec
kim. Dalsze punkty zdobyli: 
Petek i Chajdecki po 2 oraz 
I.enda 1. Wynik końcowy 7:4 
dla Hutnika.

Po tych zwycięstwach Hut
nik podreperował swe konto 
punktowe i znajduje się w 
środku Ligowej tabeli. Csm) 

wystawy udział wzięli: wice
prezes Żarz. Oddz. ZBoWiD 
tow. Zenon Witkowicz i przed
stawiciel środowiska b. więź
niów politycznych inź. Hen
ryk Neter. Obecna również by
ła opiekunka, I sekretarz POP 
Dioniza Woliczko i nauczyciel
ka mgr Maria Satora.

Informacji o wystawie u- 
dzielala uczennica przew. 
szkolnego koła przyjaciół 
ZBoWiD Eleonora Włodeczko.

(jb) 
Fot. J. BROŻEK

Dwukrotna mistrzyni Polski, zasłużony mistrz sportu — Barbara 
Ratzko z Hutnika w pojedynku z Jędrysik (Siemianowiczanka).

Drugie miejsce naszych siatkarzy
w łoqzi rozegrany zostad 

turniej siatkówki mężczyzn 
o mistrzostwo CRZZ. W zawo
dach występowały najlepsze 

zespoły pionu związkowego, a 
wśród nich siatkarze Hutnika.

Turniej zakończył się zwy
cięstwem Resovi>, która w de
cydującym spotkaniu pokonała 
Hutnika 3:1. Zanim doszło do 
rozgrywek finałowych, Hutnik 
zmierzył się w pierwszym me
czu z An*laną wygrywając 3:0 
(8, 5, 4). Było to spotkanie, w 
którym nasi siatkarze, zawod
nicy Hutnika grali bezbłędnie 
nie dając szans przeciwniko
wi

Kolejne spotkanie z Chełm
cem Wałbrzych było bez histo
rii. 3:0 dla Hutnika, a w se
tach do 3, 10, 12 mimo, że Hu
tnik grał w rezerwowym skła

dzie.
Równie dobrze grali siatka

rze Hutnika ze Stalą Mielec. 
Wygrali 3:0 (9, 14, 5) demon
strując dobre, szybkie zagryw
ki jak również skuteczny blok.
Ostatni set nasi zawodnicy 

grali bez Ruszczyńskiego, 
Szymczyka i Szkutnika.

Niezwykle zacięty pojedynek 
toczyli nasi chłopcy w meczu 
z Resov‘ą. W pierwszym secie 
Resovia prowadzi już 11:4. Na
stępuje mobilizacja w naszym 
zespole i jest 11:11 a następnie 
11:12 dla Huthika.' Potem trwa 
ciężka walka o każdy punkt i 
set kończy się naszą porażką 
16:14. Drugi set to łatwe zwy- 

j cięstwo Hutnika 15:9. W trze
cim secie ponownie zacięta 
walka jak w pierwszym. 13:13, 
14:14, a potem dwie dobre za
grywki Resovi> i 16:14 dla rze
szowian.

W czwartym secie Hutnik 
i prowadzi już 12:8. Trzy dobre 
ataki Szkutnika po bloku za
wodników Resovi> sędzia nie 
uznaje naszym siatkarzom. 
Obiektywna publiczność kwi
tuje te decyzje sędziego gwiz
dami. Nie zmienia to jednak 
faktu. W nasze szeregi wkrada 
się zdenerwowanie, Resovia 
się moblizuje. Wygrywa set 
16:14 i cały mecz 3:1.

Czy drugie miejsce to źle 
czy dobrze? Jeżeli przypomni
my. że siatkarze Hutnika bro
nili pucharu, to można uwa

żać, że źle. Ale przecież w 
naszym zespole Szkutnik i Ru- 
szczyńsk' grali z kontuzjami, 
a Szymczyk czuł jeszcze trudy 

turnieju o mistrzostwo świa
ta. Mimo to w dwa tygodnie 
po porażce z Anilaną, Hutnik 
wygrywa z tą samą drużyną 
3:0 tracąc tylko 17 małych 
punktów. Gdyby nie błędy sę
dziego w meczu z Resowią mo
żna by ten turniej wygrać. 
Ale już za trzy tygodnie doj
dzie do rewanżu. Wtedy Hut
nik zmierzy się w pierwszym 
pojedynku mistrzowskim wła
śnie z Resovią.

Klub Narciarski 
przy PTTK HiL

... informuje członków i sym
patyków, że zebranie otwarte 
połączone z wyświetleniem 
filmu szkoleniowego o tematy
ce narciarskiej odbędzie się w 
lokalu ZBoWiD-u na osiedlu 
Górali w dniu 6. XI br. o go
dzinie 18. Wstęp wolny

TE mistrzem spartakiady 
w piłce nożnej

Zakończone zostały rozgrywki 
w pitce nożnej XVII spartakiady 
kombinatu. Tytuł mistrzowski 
zdobyła drużyna Pionu Głównego 
Energetyka. Końcowa tabela mi
strzostw przedstawia się nastę
pująco.

I LIGA
1. TE 35 ptt 48—15
i. W3 38 51—13
3. PS' 31 40— 9
4. HPR 30 58—21
5. ZK 22 33—33

I Spartakiada Wiedzy...
W niedzielę, dnia 25 bm. na by

łym lotnisku w Czyżynach został 
przeprowadzony dzielnicowy finał 
I Spartakiady Wiedzy i Sprawno
ści Obronnych. W imprezie tej, 
organizowanej wspólnie przez Ko
mendę Nowohuckiego Hufca ZHP, 
Zarząd Dzielnicowy ZMS, Zarzad 
Dzielnicowy LOK przy współpra
cy wojska i władz oświatowych, 
udział brało 17 patroli z 8 nowo
huckich szkól średnich i Zasad
niczej Szkoły Budowlanej KZB.

Mimo niesprzyjających warun
ków atmosferycznych, młodzież 
wykazała wiele hartu i zapału, 
uzyskując bardzo dobre wyniki w 
sportowej walce o miano najlep
szego zespołu w dziedzinie Wie
dzy i Sprawności Obronnych. Za
wody te, które były finałem na 
szczeblu dzielniey, obejmowały 
następujące konkurencje: spraw

(Dokończenie ze str. 1) 
na odcinka IV pod kierowni
ctwem najlepszego grupowego 
w Zarządzie tow. Korzeniaka 
(obecnie pełni on funkcję II 

sekretarza POP). Była ona ini
cjatorem szeregu czynów spo
łecznych i zobowiązań produk
cyjnych załogi co w rezultacie 
przyczyniło się do przyspiesze
nia budowy ok. 3 miesiące w 
stosunku do terminu umowne
go (30. I 71).

Koszt tej inwestycji wynosi 
33.2 min złotych, z czego ok. 
30 min stanowią roboty budo

O P I
O meczu młodzieżowych repre

zentacji Albanii 1 Polski oraz o 
szansach Hutnika w następnych 
spotkaniach mistrzowskich mówi 
reprezentant Polski — ZBIGNIEW 
PLASZEWSKI.

Rzucało się w oczy olbrzymie 
zainteresowanie piłką nożną. W 
kraju liczącym niewiele ponad 
dwa miliony mieszkańców ta dy
scyplina jest sportem nr jeden. 
Stadion liczący 30 tysięcy widzów 
zapełniony był do ostatniego miej
sca. Na naszych treningach było 
równiet kilka tysięcy widzów.

Sam mecz toczył się w bardzo 
spoitowej atmosferze. Publiczność 
znojąca się na piłce nożnej na
gradzała wszystkich zawodników 
gorącymt brawami. Albańczycy 
gro ją szybko i twardo, reprezen
tują wybitnte południowy system 
gry.

A szanse Hutnika w ostatnich 
meczach rundy jesiennej?

Duch w zespole jest bardzo bo
jowy. Chcemy wygrać oba poje-

6. PT 18 40—34
7. PM 17 20—31
8. WSS 14 28—46
9. zo 11 26—38

10. W17 0 8—47
11. P70 a 7—70

□ LIGA
1. POT M pkt 40—15
2. PS3 35 48—24
3. P66 23 41—23
4. P51 20 39—34
5. TM 20 43—46
6. PM 1S 26—38
7. TA 14 33—34
8. P62 n 23—35
9. P65 13 22—39

10. Wl a 916—46

dzian wiedzy teoretycznej, umie
jętność jazdy na rowerze, strze
lanie i wielobój sprawnościowy.

Najlepsze rezultaty osiągnęły 
patrole z Technikum Hutniczo- 
Mechanicznego. Patrole tej szko
ły zajęły I miejsca zarówno w 
kategorii dziewcząt, jąk również 
chłopców. Zwycięzcy, oprócz na
gród indywidualnych i dyplomów, 
otrzymali puchar przechodni, u- 
fundowany przez protektora Spar
takiady — szefa Dzielnicowego 
Sztabu Wojskowego w Nowej Hu
cie.

II miejsce w kategorii dziew
cząt zajął patrol z Liceum Eko
nomicznego, a w kategorii chlop- 
<ów z Technikum Budowlanego. 
Natomiast III miejsce w obu ka
tegoriach uzyskały patrole z Te
chnikum Elektrycznego. 

wlano-montażowe. Inwesto
rem jest Krakowski Komitet 
Kultury Fizycznej i Turysty
ki, natomiast rolę inwestora 
zastępczego sprawuje społecz
nie Rejon 1-6 Huty im. Lenina 
z mgr inż. Z. Maniakiem na 
czele. Społeczne funkcje in
spektorów nadzoru sprawują: 
w zakresie robót budowlanych 
— inż. Marek Kosiba, w zakre
sie robót instalacyjnych — inż. 
Eugeniusz Adamczyk, w za

kresie robót elektrycznych — 
inż. Gądek.

N I E
dynki lecz zdajemy sobie spra
wę, że będzie to bardzo trudne. 
Jesteśmy już zmęczeni trudnym 
sezonem, a mnie najbardziej mę
czą liczne podróże.

Ze swej strony dodajmy, że Pła- 
szewski miał grać w ostatnią nie
dzielę w Pradze z drużyną Cze
chosłowacji. Tylko trudności ko
munikacyjne zadecydowały. Za 
nasz zawodnik nie zagrał w pier
wszym zespole.

O zakończonych rozgrywkach w 
piicc nożnej XVII spartakiady 
kombinatu mówi kierownik kon
kurencji — ZENON BARAN.

Rozgrywki w piłkę nożną o mi
strzostwo spartakiady prowadzo
ne były systemem dwurundowym. 
I ocząwszy od czerwca roku ubie
głego do października roku bie
żącego. Zawody rozgrywane byty 
na dwu obiektach — KS Hutnik 
— I Upi i w Grąbalowie — II liga. 
Rozgrywki cieszyły się dużym po
wodzeniem zarówno wśród zawod
ników jak i publiczności, która 
tłumnie przychodziła dopingować 
swych kolegów z zakładu pracy. 
Były jednak drużyny, ktćre mi
mo zgłoszenia nie brały udziału 
w rozgrywkach. Trzeba stwierdzić, 
że zachowanie oraz gra zawod
ników błocących udział w za
wodach byty prowadzone zgod
nie z przepisami. Do najbardziej 
zdyscyplinowanych zespołów nale
żały HPR, W-3 i ZK w I lidze 
oraz PSI, PSI l TM w drugiej.

w przyszłym roku należy po
myśleć o- zabezpieczeniu „paka
mery" dla zawodników, którzy 
grają w Grąbalowie.

Po zawodach uczestnicy Spar
takiady zostali poczęstowani przez 
żołnierzy z OTK gorącym bigosem, 
a czas oczekiwania na ogłoszenie 
oficjalnych wyników uprzyjem
niały występy zespołu góralskie
go tejże Kompanii OTK. Nagrody 
dla przodujących patroli ufundo
wały nowohuckie zakłady pracy: 
Przedsiębiorstwo Budownictwa 
Miejskiego, Krak. Przedsięb. Zme
chanizowanych Robót Budownic
twa, Zakłady Przemysłu Tytonio
wego, „Elektromontaż”, Nowohuc
kie Przedsiębiorstwo Transporto
we Budownictwa i Przeds. Rem. 
Budowy Huty im. Lenina.

Równocześnie z finałami nowo
huckich szkól średnich odbyły sią 
finały patroli szkół tego typu z 
terenu powiatu krakowskiego, z 
których najlepszymi okazały się 
patrole dziewcząt i chłopców z I 
liceum Ogólnokształcącego w 
Wieliczce. (J. S.)

I.

O Kijowie można dużo pi
sać; wszystko zależy od stop
nia znajomości miasta, ilości 
spędzonego tam czasu itd. 
Ja — oglądałem go okiem tu
rysty; gościłem w nim dzień 
czy półtora — tyle bowiem 
wynosiła przerwa w komuni
kacji lotniczej.

Zaraz pierwszego dnia uda
łem się z hotelu Aerojlotu na 
plac Zwycięstwa. Zakupiłem 
bilet lotniczy do Moskwy. O- 
kazalo się, że nie łatwo dostać 
się na samolot. Kolejka była 
ogromna. Mimo, że w ZSRR 
komunikacja lotnicza jest 
bardzo rozwinięta, w okresie 
letniego szczytu nie zawsze 
można liczyć na miejsce w sa
molocie.

Na placu Zwycięstwa znaj
duje się wielki dom towaro
wy „Ukmina”. ORstoAlosn ao 
od góry do dołu, po wszystkich 
piętrach. Obfitość towarów, 
eleganckie przestronne wnę
trza korytarzy. to charaktery
styczne cechy tego obiektu.

Przechodząc przez różne u- 
lice i dzielnice z zainteresowa
niem śledziłem to wszystko, 
co dotyczy nowego — powie
działbym: nowoczesnego bu
downictwa. Wniosek jest ta
ki, że po prostu gołym okiem 
można stwierdzić, polegając 
tylko na wzroku, że nowo
czesna architektura w szyb
kim tempie zaczyna wyznaczać 
rozwój miasta.

II.
Być w Kijowie i nie ogląd

nąć starego centrum miasta 
Kreszczatiku, to rzecz jasna, 
byłoby niewybaczalne. A że 
był upał, rozpocząłem od 
wrzucania kopiejek do auto
matów, których tam jest wiele. 
W automatach tych są nie tyl
ko lody, mleczne napoje, lecz 
także bulki, kanapki itd.

Kreszczatik, położony na 
rtnnórknrb fn wszy
stkim niezmiernie piękna, 
charakterystyczna dzielnica. 
Zupełnie zniszczony przez 
Niemców w okresie wojny, 
odbudowany w 1952 roku, 
przywodzi na myśl turyście to.

Notatki z podróży do ZSRR (19)

Wieczór nad Dnieprem
(Kijów)

co można nazwać „ukraiń
skim charakterem narodowym 
w architekturze”. W zabudo
wie położonych tam domów 

jest coś niepowtarzalnego. 
Sam plac, czy główna ulica 
— ma chyba szerokość trzech 
czy czterech normalnych ulic.

Bogate sklepy, rzeka spieszą
cych się ludzi.-

III.
Wsiadam do metra na Kresz

czatiku. Za 5 kopiejek (tyle 
kosztuje bilet) dojeżdżam do 
stacji „Dniepr”. Kieruję się na 
rzekę, która jest ozdobą tego 
wspaniale położonego miasta.

Brzeg Dniepru, zwłaszcza 
od strony centrum miasta, 
porośnięty jest gęsto drzewa
mi. Można powiedzieć, że 
stanowi on po prostu park.

Udaję się na wysoki, dwu
poziomowy most. Na wyższym 
poziomie biegną tory kolei 
podziemnej, która przechodzi 
ponad rzeką. Na niższym, 
znajduje się jezdnia dla sa
mochodów i chodniki pie
szych.

Dniepr, wraz z odnogami i 
głównym korytem szeroki 
jest tutaj co najmniej na pół
tora kilometra. Jeszcze o go
dzinie pół do' dziewiątej wie
czorem ruch na wodzie o- 
gromny: statki, motorówki, 
wodoloty; sporo kąpiących się. 
Wędkarze oblegają przęsła 
potężnego mostu, o którym 

wspomniałem (powstaje pyta
nie: jak się tam mogli dostać!)

Spacerujący kijowianie ko
rzystają z dziesiątków budek- 
automatów na bulwarach, pi- 
ją też napoje z beczek umiesz
czonych na dwukólkach (kwas 
i wino).

Wzdłuż nabrzeża, szybko
bieżnym tramwajem dojeż
dżam do Mostu Parkowego. 
Jest to most wiszący, lecz 
zamiast lin posiada lekkie be
tonowe luki. Zbudowany tylko 
dla pieszych, zapełniony o tej 
porze spacerowiczami, stanowi 
w sumie piękny element 
wkomponowany w pejzaż pa
noramy miasta.

Ostatnie statki dobijają do 
budynku rzecznej przystani 
miejskiej. Olbrzymia pól go
dziny temu kula słoneczna 
schowała się za gęsto porośnię
tym drzewami brzegiem. Woda 
lśni poświatą wieczoru. Setki 
tysięcy kijowian. w ten przed
świąteczny, wolny od pracy 
dzień, długo spacerują nau 
Dnieprem. Bulwary, parki, 
Most Parkowy — jeszcze długo 
będą tętnić życiem.

R. WOLSKI
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Z większymi ambicjami 
w nowy rok kulturalno-oświatowy

Różnorodna i w formach i 
w treści działalność zeteme- 
sowskiego klubu „Ognisko 
Młodych” w nowym roku kul
turalno-oświatowym — są
dząc po programie, jaki opra
cowało kierownictwo klubu — 
przedstawia się bardzo inte
resująco.

Działalność oświatowa, sta
nowiąca zawsze najmocniejszą 
stronę pracy tej placówki, po
za stałymi cyklami tematycz
nymi prowadzonymi w ka
wiarni klubowej poszerzy się 
o działalność Wieczorowych 
Szkół Aktywu. Tak więc ak
tyw zetemesowski będzie licz
niej' reprezentowany w Ogni
sku. Szkoda tylko, że w spo
tkaniach kawiarnianych, prze
cież nie mniej ciekawych z i- 
deowego i wychowawczego 
punktu widzenia, działaczy pa
tronującej klubowi organiza
cji jest jeszcze stale niewielu. 
A przecież przez aktywny u- 
dział w dyskusjach w bezpo
średnich rozmowach z mło
dzieżą, która tam się groma

Kącik samoobrony

Na pewno jest ważne żywe słowo instruktora przedstawiającego 
dany temat. Niemniej ważna jest jednak wszelka pomoc naukowa 
w postaci plansz, przekrojów poszczególnych przedmiotów i one sa
me. Dlatego właśnie w gabinecie szkoleniowym Zakładowego Od
działu Samoobrony jest sporo podobnych, jak na zdjęciu ekspona
tów. Pozwalają one na zilustrowanie danego sprzętu, lepsze pozna
nie jego budowy i przeznaczenia. Wspomnieć należy, że z tego ga
binetu korzysta nie tylko huta, ale także inne przedsiębiorstwa, 
co jest wyrazem współpracy na polu samoobrony powszechnej. Pla
nuje się dalszą modernizację sali szkoleniowej, sal wystawowych 
(z eksponatami) wprowadzenie w większym niż dotychczas stopniu 
rzutnika do przeźroczy. Często jednak na przeszkodzie stoi szczu
płość miejsca i niezbyt dogodne usytuowanie gabinetu, brak do
brej wentylacji. Mimo tych istotnych mankamentów szkolenie idzie 
„pełną parą”, a tym samym nasze przedsiębiorstwo wypełnia trud
ne zadania. J. ROŚKIEWICZ

Gospodarskie obrachunki
Nie od dzisiaj wiadomo, że os. 

Zielone jest najbardziej zaniedba
nym z całej dzielnicy i to pod 
każdym względem: wydeptane 
trawniki, zdewastowane trotuary, 
pofalowane jezdnie wewnętrznych 
uliczek, poniszczone krzewy, nie- 
otynkowane budynki, a śmieci w 
pewnych okresach wprost hulają 
w podmuchach wiatru po całym 
osiedlu.

Tak samo nic dobrego nie moż
na powiedzieć o życiu kultural
nym i opiece, tudzież społecznym 
wychowaniu młodzieży, z którą 
niestety nie jest dobrze, skoro 
przestępczość wśród nieletnich w 
tym osiedlu znajduje się na nie
chlubnym drugim miejscu w dziel
nicy.

Minusów i powodów do nieza
dowolenia jest tyle, że aż trudno 
je wszystkie jednym tchem wyli
czyć. A co gorsze, stanowią one 
jakąś prawidłowość i pro
porcję do złych warunków i 
niesprzyjających okoliczności. O- 
siedle Zielone nie ma dotąd i nic 
na to nie wskazuje, że mieć bę
dzie — świetlicy osiedlowej. Ma 
natomiast restaurację, kawiarnię 
i sklep z wódką. Nie jest też bez 
ujemnego znaczenia fakt, że na 
os. Zielonym mieszczą się garaże 
MPK — Wydział Taksówkowy, 
które dla osiedla nie robią nic, 
a kłopotów sprawiają mu wiele. 
Zabrudzają teren, dewastują cho
dniki itp.

Te wszystkie niedomogi osiedlo
wego żywota były omawiane na 
wtorkowym spotkaniu aktywu spo
łecznego osiedla z przedstawicie
lami zakładów na tym osiedlu u- 
rzędujących. Bardzo dobrze się 
stało, że spotkanie to odbyło sią 

dzi, mogliby odegrać niepo
ślednią rolę, jako ci, którzy 
kształtują charaktery mło
dych. Nie zawsze przecież u- 
miejących dokonać prawidło
wego wyboru postawy.

Nowy rok przyniesie z pew
nością dalszy rozwój amator
skiego ruchu artystycznego. 
Zespoły muzyczne będą głó
wnie korzystały z utworów 
polskich. Spodziewać się rów
nież należy, że zarówno AKF, 
klub fotograficzny jak i ze
społy teatrzyku „Violinka”, 
kabaretu „TO MY”, postarają 
się o dalsze laury w konkur
sach i na imprezach wykra
czających swym zasięgiem 
poza hutę i Kraków.

Ale Ognisko Młodych, to 
także rozrywka. Występy ar
tystów zawodowych i amator
skich, wieczorki-taneczne, wy
działowe imprezy rozrywko
we. Ta część pracy klubu wy- 
daje się być najtrudniejsza 
do oceniania. I chyba również 
nastręcza najwięcej kłopotów 
w programowaniu. Jeśli wy- 

pod patronatem Terenowej Gru
py Partyjnej. Dzięki temu roz
mowa odbyła się w atmosferze 
bezpardonowej krytyki, która w 
tym wypadku była jak najbardziej 
potrzebna.

W trakcie spotkania dużo czasu 
poświęcono również sprawom 
wspólnego programu działania na 
rok 1971 — dla poprawienia obec
nego stanu, dla szybkiego nadro
bienia dotychczasowych rażących 
zaniedbań.

Każdy zakład pracy mieszczący 
się w tym osiedlu został zobowią
zany do opracowania swojego pro
gramu prac dla osiedla, w ter
minie czternastodniowym. Ale, 
niestety, nie wszyscy zaproszeni 
na spotkanie przyszli. Zanotowa
łem nieobecność przedstawicieli 
Zarządu Dzielnicowego ZMS i Te
renowej Grupy ORMO — a więc 
właśnie tych organizacji, które 
mają tutaj bardzo dużo do zro
bienia — każda w swoim zakresie.

I jeszcze sprawa na marginesie 
spotkania: otóż podano do wia
domości, że już w najbliższym 
czasie kawiarnia „Znicz”, będąca 
meliną pijacką — zostanie zlikwi
dowana, a na jej miejscu powsta
nie zakład stolarski, taki do 
majsterkowania dla każdego W 
związku z tym budzi się wąt
pliwość, czy słuszna jest myśl 
zorganizowania zakładu stolar
skiego w pomieszczeniach nadają
cych się „jak ulał” na świetlicę 
osiedlową i ewentualnie dzielni
cowy klub szachowy — na ośro
dek życia kulturalnego mieszkań
ców tego zakątka Nowej Huty?

(Okt.)

stępy amatorów trzeba brać 
takimi, jakie są, jeśli o pozio
mie wieczorków tanecznych 
decyduje ogólna kultura ich 
uczestników, bo grywający na 
nich „Big 5", to zespół wcale 
dobry, to najtrudniej jest do
brać właściwy repertuar i ar
tystów zawodowych. Bo prze
cież nie idzie o zapełnienie 
statystyk punktami programo
wymi. Idzie o to, by za wcale 
nie małe pieniądze młodzież 
hutnicza otrzymywała rozryw
kę, która nie tylko dawałaby 
relaks, ale i kształtowała 
smak, rozwijała. O dobre pro
gramy nie łatwo. Sjmira 
wdziera się w wiele estrado
wych propozycji zawodowców. 
Jak dotychczas — różnie by
wało. Może w nowym roku u- 
strzeże się Ognisko imprez, 
na których pewien pan będzie 
opowiadał równie płaskie co 
i stare dowcipy?

No i jeszcze te wydziałowe 
zabawy. Zawsze odbywane 
przy okazji, która gdzieś w 
trakcie jej trwania gubi się i 
rozpływa. Może by mniej, a 
lepiej je organizować? Nie ła
twe to, prawda. Ale czy krze
wienie kultury jest łatwą 
sprawą?

Tak to zaczął się nowy rok 
pracy zetemesowskiego Ogni
ska Młodych. Jakim będzie? 
Sądząc po pierwszym miesią
cu sezonu — niezgorszy. Pla
cówka przecież dysponuje do
świadczoną kadrą, niemałym 
aktywem. A i zainteresowa
nie fabrycznego ZMS wydaje 
się być większe. Mocniej osa
dzono działalność kulturalno- 
oświatową w całokształcie po
czynań ideowo-wychowaw- 
czych.

S. NOWAKOWSKI

Wystawa w W-93
SPACERKIEM PO KAZIMIE

RZU — taki tytuł nosi otwarta 
w Wydziale Magazynów W-93 w 
dniu 21. 10 br. pod patronatem 
ZMS wystawa fotogramów Józe
fa Chojeckiego. Tematem wysta
wy jest dawny Kazimierz — dzi
siaj część składowa dzielnicy 
„Stare Miasto”. W ciekawy spo
sób przedstawione zostały zabytki 
architektur» .pejzaż-1. Jud zie.-._- 

Wystawa czynna będzie do 7 li
stopada. Wszystkich' zaintereso
wanych zapfdśżatńy do' jej’ zwie
dzenia w godzinach od 14.00 do 
14.30. (A.R.)

W kinie studyjnym „Świt”

Dni Filmu Radzieckiego
(II)

Film radziecki zwykło się o- 
kreślać, jako film zaangażowany, 
zaangażowany w tematy dotyczą
ce życia, dotyczące przemian za
chodzących w bogatym, u ciąż 
zmieniającym się pejzażu dnia 
dzisiejszego.

Drugi przegląd filmów radziec
kich (o pierwszym pisaliśmy w 
poprzednim numerze) pn. „Idea 
leninowska a współczesność” pre
zentowany będzie w kinie stu
dyjnym w dniach 1—8 październi
ka br. Cykl obejmuje — czytamy 
w programie kina — filmy współ
czesne obrazujące żywą dyskusję 
w kinie radzieckim wokół posta
wy komunistów w dzisiejszej rze
czywistości, w obliczu nowych 
spraw i zadań.

Obejrzymy dwie realizacje Raje
nia na „Niezłomny” i „Twój

□□□□noonnnornoanna
KRONIKA BHP

e IGNACY UNDAS — I ślusarz 
w P-61 — doznał otwartego zła
mania uda prawej nogi, Poszko
dowany przebywał w pobliżu pro
wadnicy samotokowej 1 został u- 
derzony krzywym pasmem bla
chy, która wyskoczyła z liniału.
• W wydziale P-62 dwaj elek

trycy ROMAN FILIPOWICZ i 
WALDEMAR CZARNY zatruli się 
gazem w czasie wymiany stycz
ników pod piecem kołpakowym. 
Obaj poszkodowani przebywają w 
szpitalu.
• SZCZEPAN WIADERNY — 

elektromonter w W-21 — doznał 
eparzeń I i II stopnia lewej ręki, 
boku 1 nogi. Poszkodowany czy
ścił łożysko silnika benzyną w 
pobliżu czynnej spawarki. Od 
pryskających iskier zapalił się 
zbiorniczek z benzyną, w trakcie 
jego usuwania, na pracowniku za
paliła się odzież.
• ADAM KOREK — operator 

urządzeń podajnikowych w ZK 
K-2 przechodząc z jednej na dru
gą stronę podajnika, stracił ró
wnowagę, spadl 1 złamał rękę.

« ALFRED GŁOWA — asfal- 
cicrz w W-96 — doznał stłucze
nia kolana 1 zranienia stopy. W 
czasie rozładowywania z wagonu 
beczek z asfaltem, jedna z nich 
obsunęła się 1 przygniotła poszko
dowanemu nog*

Korespondenci z ZSZ piszą

dla Młodocianych,

Organizacja związkowa 
najmłodszych pracowników 
huty wybrała swoje władze

W dniu 22 października odbyła 
się w ZSZ ’•
Konferencja Sprawozdawczo-Wy
borcza Młodzieżowej Rady Od
działowej Związku Zawodowego 
Hutników, w konferencji wzięli 
udział delegaci 800-osobowej orga
nizacji związkowej.

Po złożeniu sprawozdania ustę
pującej Rady odbyła się dyskusja. 
Młodzież w swoich wystąpieniach 
poruszała szereg Interesujących ją 
zagadnień. Do najważniejszych 
zaliczyć należy — wzajemną 
współpracę wszystkich organiza
cji działających na terenie szko
ły — troska o mienie społeczne, 
— sprawy dotyczące polepszania 
wyników nauczania 1 dyscypliny 
pracy oraz sprawy socjalno-byto
we.

Po dyskusji dokonano wyboru 
nowej Rady, której przewodni
czącym został kol. Janusz Aksa
mit.

Należy stwierdzić, że konferen
cja była udanym spotkaniem 
przedstawicieli młodzieży. Szkoda, 
że uczestniczyli w niej tylko dy-

P. Porc, 
J. Olszowski, 

Cł Gie-

Najlepsi w strzelaniu
W ub. piątek odbyła się w Klu

bie ZBoWiD HiL uroczystość 
wręczenia pucharów, dyplomów, 
odznak 1 nagród zwycięzcom w 
konkurencjach obronnych. Miło 
było patrzeć, jak po nagrody — 
obok mężczyzn — zjawiły się ko
biety. Okazały się niezawodne w 
strzelaniu, za co zasłużyły na wy
różnienie. Zwycięzcom wręczali 
zdobyte w trudzie „trofea”: se
kretarz RZK tow. A. Dałkowski, 
prezes ZF LOK tow. 
dyr. pracy tow. 
przedst. Oddz. I tow.
Tulski.

Wspomnę jeszcze, że złotą od
znakę Zasłużonego Działacza LOK 
otrzymał tow. T. Krajewski, sre
brną — tow. tow.: R. Krasowski, 
St. Pasula, M. Herod, brązową — 
tow. tow.:
Orłowski, F. Papka, J. Gumula, J. 
Rośkiewicz. W imieniu zdobyw
ców nagród za strzelanie o pu
char DN, przemówi! doc. dr Wl. 
Bieda — kierownik ZMO, a wy
ników pogratulował strzelcom 
dyr. mgr inż. J. Olszowski. W 
części artystycznej oklaskiwali 
zebrani występy artystów operet
ki krakowskiej: Alicji Slaweckiej 
1 Janusza Zełobowskiego.

Na zdjęciu: inż. Cz. Gierulski 

Halina Sznajder, M.

dwa-

wypada „Dziewięć dni 
roku” Romma, „Dzien- 
Gierasimowa, „Trzy dni 
Czernyszewa” Osepiana.

podejmujących tematykę 
dzisiejszego w sposób

filmo-
Je 

kończą 
trzeba 
obrazy 

wiele

nie zawsze 
aczkolwiek 

proponują 
ogniskujące

współczesny", oraz „Mam 
dzieścia lat” Chucijewa.

Filmowcy radzieccy — w prze
ciwieństwie do naszych — do
strzegają aktualne problemy włas
nego kraju, dotykają miejsc czu
łych, niejednokrotnie kontrower
syjnych co znajduje wyraz w ich 
twórczości. Do najciekawszych 
pozycji — prócz wymieaionych — 
zaliczyć 
jednego 
nikarz” 
Wiktora

Znamienne jest, że twórcy fil
mów 
dnia 
często eksperymentalny, z mło
dzieńczą nieraz pasją, to ludzie 
nie najmłodsi wiekiem i stażem. 
Pewnie dlatego próby zastosowa
nia nowych form języka 
wego w ich dziełach — jeśli 
podejmują — 
się sukcesem, 
stwierdzić, iż 
przemyślane, 
ważkich zagadnień i mocno osa
dzone w współczesnych realiach.

Dużym wydarzeniem w radziec
kiej kinematografii stała się pre
miera filmu Chucijewa „Mam 
dwadzieścia lat”. O czym mówi 
film? Najlepiej oddajmy glos re
żyserowi: „O tym co dla mnie 
najważniejsze: o drogach mło
dych, którzy rozpoczęli samodziel
ne życie (...) o poszukiwaniu 
przez nich swego miejsca w ty
ciu o ich wierności wobec rewo
lucyjnych tradycji”.

Twórcom filmów — co sugeruje 
tytuł cyklu — zależało na wy
chwyceniu relacji: myśl leni
nowska, a jej realizacja w obec
nych czasach. (amd)

WYPADKI
Komenda Ruchu Drogowego w 

Nowej Hucie zanotowała w ostat
nich dniach dwa poważne wypad
ki drogowe.

Pierwszy z nich — zdarzył się 
w dniu 28 bm. na alei Lenina. 
Pod nadjeżdżający tramwaj wpadł 
42-lctni Józef Kubik, ponosząc 
śmierć na miejscu.

W dniu 29 bm. na alei Planu 
6-!etniego kierowca ..Syreny” 
wymuszając pierwszeństwo prze
jazdu zderzył się z tramwajem 
doznając obrażeń ciał*.

rektorzy szkoły, nauczyciele oraz 
przedstawiciele organizacji polity
czno-społecznych Ośrodka Szko
lenia Zawodowego HiL, a zabrak
ło przedstawicieli Rady Zakłado
wej Kombinatu.

mgr Mirosława Gorazda — 
opiekunka Młodzieżowej Rady 

Oddziałowej

W
H1L XII 

Polsce 1 Swiecie

XII Olimpiada Wiedzy 
o Polsce i Świecie 

Współczesnym 
w ZSZ HiL

ZSZ dla Młodocianych 
odbyła się inauguracja

Olimpiady o 
Współczesnym. Prowadzący Olim
piadę przewodniczący Zarządu 
Szkolnego ZMS tow. Marek Wol
ny zapoznał wszystkich uczestni
ków z jej programem, w dalszej 
części inauguracji uczniowie kla
sy III F deklamowali wiersze 
związane z tematyką olimpiady.

Tegoroczna — XII olimpiada 
koncentrować ma uwagę młodzie
ży na problemach gospodarczych 
1 rewolucji naukowo-technicznej. 
Przewodnią ideą programu Jest 
ukazanie celów, zadań 1 form

gratuluje wyników w strzelaniu wi Mazurkowi, który zajął n 
indywidualnym zdobywczyni I miejsce, (jd)
miejsca Henryce Matla i Józefo- Fot. J. ROŚKIEWICZ

Pożegnanie zasłużonych pracowników
związkowej 

zostało zor-
Z inicjatywy rady 

Wydz. Szamotowego 
ganizowane . tradycyjne pożegna
nie długoletnich pracowników od
chodzących na emeryturę. Udział 
w spotkaniu wziął aktyw spo
łeczno-polityczny, kierownik wy
działu oraz licznie zebrana załoga.

Wśród odchodzących na zasłużo
ny odpoczynek znaleźli się: Jan 
Ćwik odznaczony srebrnym krzy
żem zasługi i odznaką przodowni
ka pracy, Franciszek Biały i Jó
zef Demków. Warto podkreślić, że 
przyszli oni do HiL z podobnych 
Zakładów m. in. z Ostrowca Świę
tokrzyskiego i Łazów. Byli oni 
współtwórcami pierwszych ton 
produkcji wydziału.

Wszyscy trzej mają przepraco-

dokładnie nos, pozostawiając płyn 
na skórze do wyschnięcia.

Czerwony nos... to zmora, która 
zaczyna prześladować wiele osób 
już od wczesnej jesieni, od kiedy 
zaczną się pierwsze chłody. Pa
ni Betu M. z osiedla Zgody pyta 
czy są jakieś radykalne środki u- 
suwające ten mankament.

Muszę zaznaczyć, że ta dość pow
szechna dolegliwość jest bardzo 
trudna do wyleczenia, ale przy 
dużej dozie cierpliwości, po ja
kimś czasie można ją całkowicie 
usunąć. Przede wszystkim ko
nieczna jest wizyta u lekarza w 
celu ustalenia przyczyny złą. 
Przyczyn może być wiele n.p. od
mrożenie, niewydolność krążenia, 
niedokrwistość, nadmierna po
budliwość nerwowa 1 ln. — We 
wszystkich wypadkach powinno 
się przestrzegać pewnych ograni
czeń w codziennym odżywianiu. 
Przede wszystkim należy unikać 
alkoholu, pikantnych potraw i 
przypraw, należy się wystrzegać 
zbyt gorących pokarmów i napo
jów zwłaszcza kiedy się jest zzięb
niętym. Nie należy też nigdy z 
zimna wchodzić od razu do bar
dzo ogrzanego pokoju. Dobry sku
tek przynoszą stosowane dwa ra
zy w tygodniu, kompresy z na
paru rumianku oraz masaż no
sal po umyciu należy nos lekko 
szczypać, ugniatać 1 opukiwać). 
Przed wyjściem na dwór (zwła
szcza kiedy jest zimno, powinno 
się nos leciutko posmarować kre
mem 1 zapudrować. Bardzo sku
tecznym sposobem, który radzę 
wypróbować jest okład z zie
mniaka (świeżo ugotowany w łu
pinie ziemniak rozgnieść i bardzo 
gorący przyłożyć do nosa — pap
kę przetrzymać na nosie aż osty
gnie, następnie zmoczoną w so
ku* cytrynowym watką przetrzeć 

realizacji nowej strategii gospo
darczej oraz wyeksponowanie róż
nic społeczno-politycznych mię
dzy ustrojem socjalistycznym, a 
kapitalizmem. Nowym elementem 
ońmpiady jest zadanie opanowa
nia poprawnej znajomości pojęć, 
terminów i nazw z zakresu pro
blematyki gospodarczej, tzw. eko
nomiczne ABC.

Tegoroczna olimpiada , odbywa 
się w dwóch różnych pionach w 
zależności od typu szkćł. Plon 
drugi obejmuje młodzież Zasad
niczych Szkół Zawodowych.

Celem sprawnego kierowania 
przebiegiem olimpiady w ZSZ dla 
Młodocianych HIL powołana zo
stała Szkolna Komisja Olimpiady, 
której przewodniczy z-ca dyr. 
mgr Teresa Styn oraz Młodzie
żowy Komitet Olimpiady na czele 
którego stoi — Marek Wolny. Do 
zadań komitetu należy prowadze
nie dokumentacji olimpiady orga
nizowanie spotkań, wystaw itp. 
Drużyna, która po eliminacjach 
klasowych zwycięży w finale 
szkolnym będzie reprezentować 
ZSZ w dalszych eliminacjach eta
pu międzyszkolnego.

Wszystkie klasy uczestniczące 
w olimpiadzie zaczęły realizować 
zadania praktyczne związane z 
programem olimpiady.

Marek Kornecki ucz. klasy ni E 
korespondent

wanycb ponad 25 lat w pracy cią
głej w ZMO. Do zebranych senio
rów przemówili przewodniczący 
Rady Wydziałowej Władysław To
polski i kierownik wydziału 01 
tow. inż. Mikołaj Brzezicki. Obaj 
mówcy podziękowali za ich po
stawę w pracy i życzyli im dłu
gich lat zdrowia. Ostatnim mi
łym akcentem tej uroczystości 
było wręczenie kwiatów i drob
nych upominków przygotowa
nych przez aktyw związkowy. Nie 
obeszło się również bez tradycyj
nego odśpiewania „Stu lat”. Se
niorzy podziękowali całemu gTonu 
pracowników za zgotowanie im 
pożegnania.

ANTONI DOBRZAŃSKI 
Korespondent

Są również pomocnicze środki 
kosmetyczne maskujące ten de
fekt urody. W zależności od stop
nia zaczerwienienia, można nos 
pokryć matowym kremem i pu
drem. Odcień pudru powinien 
być o jeden ton ciemniejszy niż 
naturalny kolor skóry

MODA

Tego typu sukienki 
ogromnie podobają — 
bietom pracującym, 
son tzw. przeróbkowy, na który 
można wykorzystać stary, niee 
modny płaszcz.

zawsze się 
polecam ko
ję st to fa-

I
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„Świat Dziecka’6 zaprasza
Pięknie wygląda największa 

w Nowej Hucie placówka 
handlowa dla najmłodszych — 
Świat Dziecka przy Alei Róż. 
Przeprowadzony tu niedawno 
remont zmienił w poważnym 
stopniu zarówno wnętrze tego 
domu towarowego, — bo tak 
gc trzeba nazwać — dla dzie
ci i młodzieży, urządzone rów
nież dodatkowe okna wysta
wowe.

Jak informuje nas kierow
niczka placówki, pani Anna 
Kępska, przeprowadzona o- 
statnio modernizacja Światu 
Dziecka polegała m. in. na 
przeniesieniu niektórych stoisk, 
odnowieniu wszystkich pomie
szczeń, przeprowadzeniu gene-

ralnego remontu I pawilonu. 
Uzupełniono oświetlenie, urzą
dzenia sklepowe (dział zabaw- 
karski, obuwniczy). Wszystkie 
te zmiany mają na celu ułat
wienie zakupów dla najmłod
szych mieszkańców dzielnicy.

Szczególnie 
poświęcono 
zaopatrzeniu

dużo uwagi 
odpowiedniemu 
poszczególnych 

stoisk, które w tej chwili z 
małymi brakami występują
cymi w skali, krajowej. — 
przedstawia się zupełnie zado
walająco. Nawet więcej — zu
pełnie dobrze...

W I pawilonie Światu 
Dziecka mieści się dział za- 
bawkarski — raj dla najmlod-

2szych — następnie stoisko

Przy stoisku z zabawkami. Fot. J. BROÎIEK

W NASZE3 DZItLNICU
ZESPÓŁ WOJSKOWY 

W NOWEJ HUCIE
Trzykrotnie wystąpi w na

szej dzielnicy Centralny Ze
spół Wojska Polskiego, pre
zentując bogaty program ar
tystyczny w nowej Hali Spor
towej na Suchych Stawach. 
6 listopada odbędzie się kon
cert z okazji akademii cen
tralnej (godz. 15), 7 i 8 tego 
miesiąca występ ten powtó
rzony zastanie o godz.' 18.30,

WPISY
DLA NAJMŁODSZYCH

Jedna z najpopularniejszych 
placówek kulturalno-oświato
wych dla najmłodszych — O- 
gnisko Dziecięce ZDK HiL — 
przyjmuje jeszcze zapisy do 
zespołu wokalnego, gabinetu 
technicznego oraz pracowni 
lotniczo-szkutniczej. Przyj
mowane są również zgłoszenia 
na kursv języków obcych — 
angielskiego i niemieckiego.

CO PROPONUJE v 
KLUB PRASY?

Interesująco przedstawia się 
program spotkań, prelekcji, 
odczytów i wystaw w klubie 
MPik w Nowej Hucie. W tej 
ostatniej dziedzinie planowane 
są dwie ciekawe ekspozycje: 
wystawa plakatu politycznego 
z okazji 53 rocznicy Rewolucji 
Październikowej (od 5 bm.) i 
ekspozycja, obrazująca doro
bek przedsiębiorstwa „Ruch" 
z okazji 25-lecia (od 10 bm.). 
Obie wystawy czynne będą w 
Klubie Prasy do końca listo
pada.

W tym miesiącu przypadają 
Dni Książki Społeczno-Poli
tycznej, obchodzone pod ha- 
siem „Człowiek — świat — 
polityka”. Z tej okazji — zre
sztą nie tylko — klub MPiK 
organizuje szereg ciekawych 
prelekcji i odczytów. Z mie
szkańcami dzielnicy spotkają 
się: Karol Bunsch („Wspom- 
rienia z podróży po Egipcie i 
Syrii”), Leszek Elektorowicz 
(„Wrażenia z pobytu w USA”, 
.,Nad zatoką -¿meksykańską"), 
Ryszard Kłys ’’f.fReflttane z 
KoYei •■pónióóWe r’); ' TOń ” - Dżóg 
(Wrażenia z podróży do Fran
cji), Stanisław Pagaczewski 
(„W kraju Homera”, „Pod 
słońcem Syrii i Libanu”) oba 
z kolorowymi przeźroczami, 
Marian Promiński (Wrażenia z 
podróży po zatoce Perskiej — 
India — Pakistan”).)

Z okazji 53 rocznicy Rewolucji . 
Październikowej Maria Lcśniew- ; 
ska wygłosi odczyt pt. „Oblicze 
współczesnej prozy radzieckiej”. 
Stanisław Stanach mówić bedzie 
na temat dwóch nurtów w lite
raturze radzieckiej: realistycznym 
i awangardowym a Adam Włodek : 
zapozna słuchaczy z „Młodą poe- . 
rją radziecką”. Ponadto red. * 
Zbigniew Turek podzieli się wra
żeniami z dzisiejszych Węgier.

Ciekawa tematyka prelekcji 
listopadowych w Klubie Prasy 
z pewnością ściągnie do tej 
tak chętnie odwiedzanej pla
cówki kulturalnej w Nowej 
Hucie — wielu słuchaczy. Przy 
okazji informujemy, że w bie
żącym sezonie z kursów jeży
ków obcych w MPiK-u (an
gielski, niemiecki i francuski) 
korzysta około 400 osób.

artykułami sportowymi (m. in. 
duży wybór wózków, rower
ków) oraz papierniczymi. II 
pawilon — to fryzjernia i ka
wiarnia. Ta ostatnia dysponu
je dużym asortymentem cock
taili, soków, ciastek, galante
rii czekoladowej i innych 
smakołyków dla dzieci. Wresz
cie III pawilon mieści w sobie 
dział obuwniczy, z trzema 
stoiskami — dla dzieci do lat 
7, do lat .14 oraz z obuwiem 
tekstylnym, z artykułami dzie
wiarskimi oraz konfekcję dla 
dzieci i młodzieży. Wszystkie 
stoiska dobrze zaopatrzone...

Ogółem Świat Dziecka za
trudnia 29 osób, łącznie z ka
wiarnią i fryzjernią. Tylko ta 
ostatnia otwarta jest w nie
dziele, w godzinach od 10 do 
14, wszystkie inne stoiska 
czynne są codziennie od 11 
do 19.

Placówka zaopatrzona jest w 
mikrofony, służące zarówno 
do celów reklamowych, czy 
informowania kupujących o 
zbliżającej się np. godzinie 19, 
jak również do nadawania 
muzyki rozrywkowej. Świat 
Dziecka prowadzi i inne formy 
działalności np. pokazy mody, 
loterie fantowe, kiermasze.

Nowohucki dom handlowy 
dla najmłodszych jest jedną 
z najpiękniejszych nlacówek 
tego typu na terenie kraju. 
Gorąco zachęcamy do odwie
dzenia...

A oto kilka konkretnych 
propozycji dla najmłodszych, 
z działu zabawkarskiego. „Ma
ły. lekarz” — prod. krajowej. 
20 zł., „Mała poczta”, prod. 
krajowej, 60 zł, lalka — ..Gó
ralka", prod. krajowej, 182 zł, 
lalka. 220 zł, prod. NRD. ser
wis krajowy, prod. krajowej, 
45 zł, wirówka 60 zł, prod. 
NRD. samochód Skoda 1000 MB. 
60 zł, prod. Czechosłowackiej, 
samochód cysterna, 35 zł, im
port NRD, „Budownictwo pla
stikowe”, produkcji krajowej, 
w cenie 62 zł, lub 100 zł. (m)

IX Olimpioda Kulturalna HiL

Amatorskie inicjatywy artystyczne
Tę nazwę nosi główny kon

kurs tegorocznej olimpiady 
kulturalnej HiL, a jego zada
nie — to odkrywanie i rozwi
janie talentów artystycznych 
wśród załogi huty. Konkurs 
ten składa się z 7 oddzielnych 
konkursów.

Jednym z nich jest konkurs 
recytatorski. Jak głosi regula
min każdy uczestnik tego kon
kursu musi przygotować dwa 
utwory poetyckie (lub frag
menty) oraz jeden fragment 
prozy artystycznej lub litera
tury społeczno-politycznej. Dla 
zainteresowanych podajemy, 
że łączy czas trwania recytacji 
nie powinien przekraczać 10 
minut. Porad w zakresie do
boru repertuaru udzielać będą 
na przestrzeni listopada punk
ty konsultacyjne w 3 bibliote
kach ZDK HiL, przy ul. Maja
kowskiego 2, w os. Młodości 1 
i na Wzgórzach Krzesławic- 
kich (17-a) w klubie „Sród- 
pole”.

Zgłoszenia do konkursu re
cytatorskiego przyjmowane są 
w radach zakładowych do 

■ końca listopada, listę uczestni- 
’ Rów ZDK HiL musi otrzymać 
I do 10 grudnia bież. roku. Sam 

konkurs odbędzie sie 22 i 23 
stycznia 1971 r., w kawiarni
Domu Kultury. Przewiduje się, 
że w skł-d komisji kor^u-- 
sowej wejdą: przedstawiciel 
teatru, rady spo’eczn»j kombi
natu oraz ZDK HIL, którzy 
wnikliwie ocenia ”-art”ść 
repertuaru, interpretacji i ogól
nego wyrazu artvstycznego.

Dla zwycięzców przewidzia
ne są nagrody pieniężne, wy
różnienia książkowe oraz dy
plomy.

kursu obowiązuje przygotowa
nie trzech dowolnie wybranych 
utworów, w tym co najmniej 
dwóch pozycji polskich. W 
okresie od 1 do 27 stycznia 
mogą oni korzystać z konsul
tacji i akompaniamentu in
struktora muzycznego ZDK, 
terminy należy uzgadniać z 
działem artystycznym tej pla
cówki. Planuje się, iż konkurs 
wokalny rozegrany zostanie w 
dniach od 28 do 30 stycznia 
przyszłego roku, również w 
kawiarni ZDK HiL.

Takie, zagadnienia, jak dobór 
repertuaru, muzykalność i po
czucie rytmu oraz kulturę sce
niczną oceniać będzie komisja 
konkursu wokalnego, w skład 
której wejdzie konsultant mu
zyczny Państwowej Wyższej 
Szkoły Muzycznej oraz przed
stawiciele: działu artystyczne
go ZDK i Rady Społecznej 
kombinatu. I tutaj dla zwycię
zców przewidziane są nagrody 
pieniężne.

Przy okazji informacja — w 
konkursie mogą W7i’ć udział 
wszyscy pracownicy Huty im. 
Lenina i Zarządu Remon
tów Hutniczych, którzy nie 
posiada.ia ani wvżs’®go. ani 
pełnego średniego wykształce
nia muzycznego.

*
W konkursie instrumental

nym mogą brać udział — zgo
dnie z regulaminem — zarów
no istn'ejące w wvdziałach ze- 
sroły instrumenta'ne. jak i so
liści, grający na wszystkich 
instrumentach. (Przypomina-

my — amatorzy). Obowiązuje 
przygotowanie pięciu utwo
rów, z których co najmniej 
trzy będą wykonane podczas 
konkursu. Łączny czas — 15 
minut. Termin zgłbszenia do 
tego konkursu upływa z dniem 
15 stycznia 1971 r. Rozegranie 
tego konkursu planowane jest 
w dniach 12 i 13 lutego przy
szłego roku, w kawiarni ZDK.

Zespoły i soliści oceniani bę
dą przez jury według takich 
kryteriów, jak: repertuar, po
czucie rytmu i muzykalności, 
skład instrumentalny i aranża
cja. Dla laureatów przewidzia
ne są nagrody pieniężne.

m

POGODA
I

BARDZO nieudana jest tego ro
ku druga połowa października: 
zimno, deszcz, deszcz ze śniegiem. 
Pogoda w Europie środkowej 
kształtuje się już od dłuższego 
czasu pod wpływem niżów bary- 
cznych. przemieszczających się 
znad Atlantyku na wschód pół
nocą Europy. Powoduje to na
pływ nad Polskę chłodnych 1 wil
gotnych mas powietrza polarno- 
morskiego. W najbliższych dniach 
nie zanosi się na większe zmia
ny, z tym że niże przeplatać się 
będą z klinami wysokiego ciśnie
nia. Da to pogodę zmieniającą się 
od zachmurzenia całkowitego z 
opadami deszczu i deszczu ze śnie
giem przy temperaturach kilku 
stopni powyżej 0 do rozpogodzeń 
i wzrostu temepratury do 10 st. 
W wypadku pogodnych nocy 
prrymr-zkl. W górach w dalszym 
ciągu zima. Na Kasnrowym Wier
chu już od kilku dni grubość po
krywy śnieżnej przekracza 70 cm, 
co w październiku rzadko się zda
rza. PROMYK
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Młodzieżowy Dom Kultury 
w bieżącym sezonie

Młodzieżowy Dom Kultury 
im. J. Korczaka spełnia ogro
mną role w naszej dzielnicy, 
jego zadaniem jest organizo
wanie zajęć pozalekcyjnych 
młodzieży Nowej Huty. W bie
żącym sezonie kulturalno- 
oświatowym zadania te posze
rzono i obecnie placówka ta 
ma m. in. prowadzić i nadzo
rować działalność rad koordy
nacyjnych w zakresie pracy 
k.o. w świetlicach szkolnygh i 
ogródkach jordanowskich, or
ganizować kursy dla instrukto
rów zajęć pozalekcyjnych, do
roczne przeglądy dorobku ar
tystycznego i technicznego 
młodzieży szkolnej, koordy
nować wiele akc i no. „Lato 
w mieście”, „Nowohucka zima” 
oraz szereg innych nie mniej 
ważnych zadań.

MDK chciałoby jak najlepiej 
sprostać tym zadaniom, boryka 
się jednak z wieloma trudno
ściami: n:eodpowiednie warun
ki lokalowe, ciasne i nieprzy
stosowane do zajęć pozalekcyj

nych pomieszczenia (os. Szkol
ne bl. 17). Ponadto placówka 
nie dysponuje odpowiednimi 
środkami finansowymi do tak 
poszerzonej działalności kul
turalno-oświatowej, artystycz- 
no-imprezpwej itp.

W tej sytuącji Młodzieżowy 
Dom Kultury oczekuje pomo
cy. Zgodnie z przyrzeczeniami 
gospodarzy dzielnicy, proble
my lokalowe rozwiązane zo
staną w przyszłym roku szkol
nym. Do tej pory trzeba bę
dzie znaleźć inne rozwiązania. 
MDK liczy na pomoc organiza
cji społecznych, takich jak ZF 
ZBoWir czy TRZZ, które ści
śle współpracują z tą placów
ką. Brak jest natomiast więk- | 
szej pomocy ze strony ZHP czy I 
TPPR oraz zakładu opiekuń- , 
czego. Tylko dzięki szerokiej . 
współpracy i pomocy (także , 
materialnej) MDK będzie ! 
mogło sprostać tegorocznym ’ 
zadaniom.

m I

CO W TYGODNIU?☆
termin zgłoszeń o- 

zaintoresowarwch 
wokalnym olim-

Ten sam
bowiązuje 
konkursem

i piady. Uczestników tego kon-

I

Bogaty program klubu
„Śródpole"

Program pracy na sezoń danej;.....ubiegłorocznej akcji,
19.6-71 w klubiś „Śródpole" w ' cykl pt. „Jak góspodarować”, 
os. Na' "WzgóWSch Krzesławi- 
ckich zawiera liczne i różno
rodne aspekty, zarówno w 
pracy oświatowej, jak i arty
stycznej i imprezowej. Jest to 
najmłodsza placówka Domu 
Kultury HiL, nic więc dziw
nego, że poświęci się jej szcze
gólnie dużo uwagi, zwłaszcza 
w zakresie pracy wychowaw
czej, rozwijaniu zainteresowań 
kulturalnych, artystycznych 
wśród mieszkańców hoteli oraz 
dla ludności tego osiedla.

Zadania bieżącego sezonu 
— to zwiększenie aktywności 
samorządów hotelowych. Ra
dy Klubu, wpłynięcie na ak
tywniejszy udział mieszkań
ców w imprezach kultural
nych, zespołach, kołach zainte
resowań.

W ramach działalności o- 
światowej planuje się m. in. 
nawiązanie współpracy z Ko
łem Miłośników Krakowa, co 
pozwoli na organizowanie wy
cieczek do muzeów krakows
kich, prelekcji, filmów, spot
kań z przedstawicielami śro
dowisk twórczych, władz kul
turalnych itp.

Imprezy cykliczne — to Ty
dzień Kultury Studenckiej, 
kontynuowanie tak bardzo u-

„Rozmawiamy o naszym mie
ście”. Dla członków Koła Mi
łośników Krakowa organizo
wany jest cykl pn. „Spotkania 
krakowskie". O wieiu ważnych 
wydarzeniach politycznych 
dowiedzieć się można z serii 
spotkań pn. „Wydarzenia mię
dzynarodowe”.

Inne tematy to: „Nasz wiek 
XX", „Spotkania z plastyką", 
pn. „Miłość, rodzina, soołe- 
czeństwo”. Imprezy oświatowe 
uzupełniane są filmami, prze
źroczami, eksponatami.

W zakresie pracy artystycz
nej działać będą w bieżącym 
sezonie zespoły: muzyczny oraz 
folklorystyczny. Uzupełnie
niem pracy w Klubie „Sródpo- 
le” są m. in. wystawy plasty
czne oraz imprezy teatralne. 
Dla mieszkańców hoteli orga
nizowane są 
wy, łączone 
rywkowymi.

To tylko 
założeń tej placówki, realiza
cja zamierzeń zależeć będzie 
nie tylko od ZDK HiL, który 
się nią opiekuje, lecz i od sa
morządów hotelowych. Rady 
Społecznej Klubu i wreszcie 
samych bywalców klubu, mie
szkańców hoteli.

KINA
ŚWIT godz. 16.CO 1 19.00 „Nad je

ziorem" produkcji radzieckiej, 
dozw. od lat 16, od 1 listopada br. 
godz. 16. 18 i 20 „Gang Olsena” 
produkcji duńskiej, dozw. od 
lat 16.

ŚWIT Mała Sala od 30 do 31 bm. 
godz. 15.00, 17.15 1 19.30 „Lenin w 
Folsce” produkcji polskiej, dozw. 
od lat 11.

ŚWIATOWID od 30 do 31 bm. 
godz. 15.45, 18.00 i 20.15 „Świeć
moja gwiazdo” produkcji radziec
kiej, dozw. od lat 14. od 1 do 
2 listopada br. godz. 15.45, 18.00 1 
20.15 „Gringo" produkcji włoskiej, 
dozwolony od lat 14, od 3 do 4 
listopada br. godz. 15,45, 18.00 ' 
20.15 „Gentelman z Cccody” pro
dukcji USA dozw. od 1 
od 5 do 8 listopada godz.
18.00 i 20.15 „Zawodowcy" pro
dukcji USA, dozw. od lat 14.

TEATR LUDOWY
31 bm. godz. 19.15 „Fircyk w za

lotach”, 1 listopada godz. 19.15 
„Czajka”, 2 listopada teatr nie
czynny, 3 listopada godz. 11.03 
„Niezwykła przygoda” (bajka). 
4 listopada godz. 19.15 premiera 
sztuki pt. „Kordian”, 5 listopada 
godz. 
godz.

19.15 „Kordian”, 6 listopada
19.15 „Flrcyk w

19.00 Kronika. 19.20 Dobranoc. 19.30 
Dziennik. 20.05 Rzeka posępna — 
film. 21.25 Kontakty. 21.55 Film

ŚRODA
10.00 Saga rodu Forsytów. 10.55 

Fizyka dla klas VII. 11.55 Chemia 
dla klas VIII. 12.45 Wybieramy 
zawód. 15.20 Politechnika. 16.30 
Mecz piłki nożnej o Puchar Euro
py Zdobywców Pucharów Górnik 
(Zabrze) — Goeztepe (Izmir). 17.15 
Dziennik. 18.15 Latający Holender. 
18.40 Krrtaika— —15jo Mecz pliki 
nożnej o Puchar Klubowych Mi
strzów Europy Legia (Warsza
wa) — Standard (Liège). 19.45 Do
branoc. 20.45 Dziennik. 21.15 Saga 
rodu Forsytów. 22.05 Światowid.

CZWARTEK
8.15 Matematyka w szkole. 9.55 

'Język polski dla klas IV lic. 12.45 
Mechanizacja rolnictwa. 15.20 Po
litechnika. 16.30 Dziennik. 16.40 
Ekran z bratkiem. 17.40 Zrób to 
sam. 17.55 Morskie spotkania. 13.25 
Giełda piosenki. 18.55 Przypomi
namy, radzimy. 19.00 Kronika. 
19.20 Dobranoc. 19.30 Dziennik. 
20.05 Mumia — film USA. 21.15 
Program muzyczny — twórczość 
Ludwika van Beethovena. 21.50 
Lektury współczesne. 22.00 Dzien
nik.

zalotach”.
TELEWIZJA 

OD 31. X. DO 6.
PROGRAM

XI,

I

wieczorki i zaba- 
z imprezami roz-

część ambitnych

W dniu 26 bm. w sali Ogniska Młodych ZDK HiL odbyło się wrę
czenie dyplomu i odznak BPS I brygadzie, zmiany inż. Jana Wę
grzynowskiego, Wydz. Wielkie Piece HiL. Zmiana ta liczy 147 człon
ków. Wyróżnia się solidną, wydajną pracą. Dostarczyła dodatkowo 
22 tys. ton surówki o wartości ponad 52 min złotych, w czynie spo
łecznym przepracowała 3.425 godzin.

Tytuły BPS wręczył zespołowi przedst. RZK tow. Tadeusz Pła- 
szewski, czRnek Prezydium Pady Kombinatu, II sekr. K7. Wielkie 
Piece tow. Edward Szul. przekazano: 35 złotych, 112 srebrnych od
znak BPS. Na zdjęciu: brygada 1 z P-40. Fot. J. BROŻEK

SOBOTA 
,La strada” film prod. wł.

13.55 Dla
10.00

15.30 TV Kurs rolniczy, 
dzieci. 16.10 W prac. krak. pisa
rzy. 16.30 Dziennik. 16.40 Dym w 
lesie — film prod. radź. 17.40 
Spotkanie z przyrodą. 18.05 Repor-» 
taż filmowy. 18.40 Wielcy znani 
1 nieznani. 19.20 Dobranoc. t9.30 
Monitor. 20.20 Międzynarodowy 
Festiwal Piosenki Przyjaźni. 21.20 
Dziennik. 21-40 KIF: „La strada”

NIEDZIELA
8.15 TV Kurs rolniczy. 9.00 TV 

Klub śmiałych. 9.30 Wyżyny — 
film prod. czechosłowackiej. 13.00 
Dziennik. 13.15 Przemiany. 13.45 
Czarodziejski kwiat — film radź. 
15.05 „W 
krajów 
Koncert 
Piórkiem 
literacka. 
„Kolumbów” 
syjny. 18.30 Bema pamięci rapsod 
żałosny — film TVP. 18.45 Klub 
sześciu kontynentów. 19.30 Dzien
nik. 20.00 Gryps — rep. filmowy. 
20.10 Jesienne liście — film prod. 
USA. 21.55 Magazyn sportowy. 
22.25 Jazz — program muzyczny.

PONIEDZIAŁEK
15.20 Politechnika. 16.30 Dzien

nik. 16.40 Zwierzyniec. 17.30 Echo 
stadionu. 17.55 Przed kamerami K. 
Bur.sch. 18.15 Sztafeta reporterów. 
18.55 Kronika. 19.20 Dobranoc. 10.30 
Dziennik. 20.05 Teatr TV: Carl 
Zuckermayer „Kapitan z Koepe- 
nick”. 21.40 Program muzyczny. 
22.15 Dziennik.

WTOREK
10.30 Rzeka posępna — film 

prod. radź. 11.55 Język polski dia 
kl. IV lic. 12.45 Przysposobienie 
rolnicze. 15.20 Poliiechnika. 16.30 
Dziennik. 16.40 TV Ekran Mło
dych. 18.25 Kadrowe przetarg.l

PIĄTEK
9.00 Zajęcia techniczne dla klas 

VII. 9.30 Film z serii: Szczęście 
małżeńskie. 9.55 Mumia — film 
prod. USA. . 15.20 Politechnika.
16.30 Dziennik. 16.40 Dla dzieci. 
17.40 Nie tylko dla pań. 18.05 Dia
logi historyczne. 18.35 Gramy o 
telewizor. 19.00 Kronika. 19.20 Do
branoc. 19.30 Dziennik. 20.05 Film 
z serii: Szczęście małżeńskie. 20.30 
Kraj. 21.10 Teatr TV: Stanisław 
Przybyszewski „Gody życia”. 22.40 
Dziennik.

PROGRAM II

obiektywie" notatnik z 
socjalistycznych. 15.35 
muzyki dawnej. 16.20 
1 węglem. 16.45 Estrada 
17.50 PKF. 18.00 Wokół 

program dysku-

SOBOTA
18.50 Z Pendżabu do Beludżysta- 

nu — film. 19.20 Dobranoc. 19.30 
Monitor. 20.20 Jazz Jambore 70. 
22.50 24 godziny.

NIEDZIELA
17.45 Requiem dla Fletu Czaro

dziejskiego — film. 18.45 Rzeka 
Kanczia — film. 19.20 Dobranoc. 
20.05 Scena Monodram. 20.50 Hi
storia z tej ziemi. 21.20 Recital 
fort. B. Ringeisena.

WTOREK
18.45 Język rosyjski. 19.20 Dobra

noc. 19.30 Dziennik. 20.05 Program 
z cyklu: Nauka i kamera. 20.35 
Ludzie 1 sprawy. 21.35 24 godziny. 
21.45 Kurs języka angielskiego dla 
techników. 22.15 Kino Wersji Ory
ginalnej.

,Od instytutu do hall 
’. 19.45 Dobranoc. 19.55 

20.45 Dziennik.
Dzieje dramatu.
22.20 Kurs języ- 
22.50 Kino Wer-

ŚRODA
18.45 Kurs języka angielskiego 

(powtórzenie). 19.20 Nasze recen
zje. 19.35 
fabrycznej’
Trudni rodzice.
21.20 Z cyklu: 
22.10 24 godziny, 
ka francuskiego, 
sji Oryginalnej.

PIĄTEK
18.45 Język francuski. 19.20 Do

branoc. 19.30 Dziennik. 20.05 Etio
pia. 20.3S Spotkanie z jazzem. 21.05 
Felieton z przyszłością — przed 
kamerą Stanisiąw Lem. 21.25 24 
godziny. 21.35 Kurs języka ro
syjskiego. 22.05 Kino Wersji Ory
ginalnej.
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Nowe Pracy Socjalistycznej

Brygadziści wyróżnionych zespołów A oto najmłodsza stażem brygada — Jerzego Cofura

Gratulacje brygadzie J. Oczkow- 
skiego składa sekretarz POP — 

tow. Piotr Kowalski

Brygada Józefa Góry, to Jeden z najlepszych 
zespołów Wydz. W-22

Przew. RZ pionu TE tow. Płachta przypina odznaki BPS brygadzie 
mistrza K. Bajgrowicza

Młodzież dla swego osiedla
z końcem października mło

dzież osiedla na Skarpie zebrała 
się po raz pierwszy, aby wybrać 
zarząd osiedla. Chcą się wszyscy 
zorganizować 1 pracować z po
żytkiem dla osiedla.

Na pierwsze spotkanie przyby
li: Ryszard Kozień z Zarządu 
Dzielnicowego ZMS, Maria Ra
czyńska z ZHP, przewodniczący 
terenowej grupy partyjnej Sta
nisław Baklarz oraz przewodni
czący samorządu osiedlowego 
tow. Jagódka. Pomocy nowo po
wstałemu kołu zobowiązała się 
udzielać w Imieniu kola ZMS 
przy szpitalu Stefan-. Żeromskie
go — Maria Bednarska.

Na razie koło będzie miało trud
ności, gdyż nie posiada własnego 
pomieszczenia. Młodzież czeka na 

ł 1 Klubie Technika w No- 
VY wei Hucie odbyło się w 

sobotę 24 bm. uroczyste 
nadanie tytułów BPS przodu
jącym zespołom Wydz. W-22. 
Rodzinę BPS-ów huty powię
kszyły w tym dniu brygady: 
Jana Tylka, mistrza Józefa 
Szydłowskiego, mistrza Kazi
mierza Bajgrowicza, Jana O- 
czkowskiego, mistrza Jana 
Nowackiego. Jerzego Cofura, 
mistrza Andrzeja Olecha, Jó
zefa Góry, mistrza Tadeusza 
Synowca.

Dobrze zasłużyły one na 
wyróżnienie. Przodują w rea
lizacji zobowiązań i czynów 
społecznych. rozwinęły ruch 
racjonalizatorski, zebrały spo
ro złomu stalowego i metali 
kolorowych. __ -

Wydział W-22 ma już 16 
brygad BPS, cztery nowe ze
społy ubiegają się o tytuł. 
Wszystko wskazuje na to. że 
W roku 1971 stworzone zosta
ną warunki do sięgnięcia no 
tytuł Oddziału Pracy Socjali
stycznej.

Odznaki BPS oraz dyplomy 
i nagrody wręczyli brygadom: 
kierownik wydz. inż. S. Sze
liga, sekretarz POP tow. P. 
Kowalski oraz przew. RZ pio
nu TE tow. S. Płachta. Gra
tulacje złożył zespołom przew. 
kom. współzawodnictwa inż. 
Ludwik Mikrut.

Tekst i zdjęcia: J. Brożek 

pomoc od komitetu oledlowego 
aby wystarał się o Jakieś lokum. 
Maję zapał do pracy. Nie chcą się 
wałęsać bezczynnie po osiedlu. 
Chcą. aby przy ich kole powstała 
czytelnia oraz kółka zaintereso- ' 
wań, majsterkowania i plastycz
ne.

Tow. Ryszard Kożleń przyrzek! ■ 
udzielić Jak największej pomocy ; 
oraz zainteresować tym opleku-' 
r.a osiedla Na Skarpie — Plon ' 
Gł. Mechanika HIL.

Do zarza.du zostali wybrani kol. 
kcl. Rvszard Bigaj, Zbigniew Pa
weł«, Leszek Sternal, Zbyszek 
Srobak oraz Mieczysław Wlezień.

Oby tylko zapał młodzieży nie 
pcszedl na marne...

«. BRZEZIŃSKI

„GANG OLSENA" 
RE2YSERIA: ERIK BALLING 
PRODUKCJA: DUŃSKA 
KINO: „ŚWIT”

Filmy duńskie pojawiają się 
na polskich ekranach bardzo 
rzadko, po wojnie oglądaliśmy 
ich zaledwie około dwudziestu. 
Okazją do zapoznania naszej 
publiczności z najnowszą pro
dukcją tej kinematografii sta! 
się zorganizowany w listopa
dzie ub. roku. Przegiąd Filmów 
Duńskich. 
przeglądu 
szerokiego rozpowszechniania. 
„Gang Olsena" jest farsą kry
minalną, w kolorach natural
nych. Balling zrealizował kilka 
komedii parodiujących filmy 
szpiegowskie, a ich wspólnym 
bohaterem był niejaki Fred. 
Powodzenie serialu z Fredem 
skłoniło reżysera do nakręce
nia z tymi samymi wykonaw
cami „Gangu Olsena". Z koiei 
sukces tego filmu w Danii 
sprawił, że Balling zaprezento
wał już dalszy ciąg przygód 
pechowych złodziejaszków.

Realizując film kryminalny 
w farsowym stylu, reżyser na
wiązał do zabawnych komedii 
kina niemego i do tradycji po
pularnych w Danii ludowych 
widowisk komediowych.

Niektóre pozycje 
wchodzą teraz do

„TWÓJ WSPÓŁCZESNY” 
REŻYSERIA: JULIJ

RAJZMAN 
PRODUKCJA: RADZIECKA 
KINO: „ŚWIT”, MAŁA SALA, 

4-6 XI.
Jak już Czytelnikom wiado

mo, w naszym kinie studyjnym 
trwają Dni Filmu Radzieckie
go. Chcialabym dzisiaj zwró
cić uwagę na jedną z bardziej 
interesujących pozycji, na sze
rokoekranowy dramat społecz- 
no-psychologiczny pt. „Twój 
współczesny”.

W filmie tym realizatorzy 
pragnęli pokazać komunistę w 
warunkach obywatela kraju, 
który zbudował socjalizm, bo
hatera lat sześćdziesiątych. 
Zgodnie ze swym zwyczajem, 
będącym wynikiem sprecyzo
wanych poglądów na kwestię' 

aktora — Rajzman zaangażo
wał do filmu aktorów nie wy
stępujących w jego poprze
dnich filmach, nie mających 
nic wspólnego z gwiazdor
stwem, występujących częściej 
na scenie niż na ekranie, de
biutantów. Większość scen na
kręcona we wnętrzach natu
ralnych i w plenerze moskiew
skich ulic.

Premiera filmu odbyła się w 
styczniu 1968 i wzbudziła ogro
mne zainteresowanie wśród 
publiczności. W samej tylko 
Moskwie dramat ten obejrzało 
ok. 4 min widzów.

Warto dodać, że do 3 listopa
da, w tej samej sali grany bę
dzie inny film tego samego re
żysera pt. „Niezłomny”, które
go bohaterem jest uczestnik 
wojny domowej, człowiek bez 
reszty oddany sprawie rewolu
cji. Obydwa filmy dotyczą 
więc ludzi oddanych sprawie 
socjalizmu, komunistów, dzia
łających jednak w bardzo od
miennych warunkach. Warto 
zobaczyć obydwa filmy!

Kącik filatelistyczny

25 LAT ONZ
Z okazji minionej niedawno 

25 rocznicy powstania Organu 
zacji Narodów Zjednoczonych, 
wiele krajów świata, w tym 
również i Polska, wydało spe
cjalne znaczki pocztowe. Rów
nież poczta ONZ emitowała 
ładną serię składającą się z 
trzech znaczków oraz bloczka. 
Warto dodać, że te znaczki 
cieszą się wielka popularnoś
cią wśród filatelistów i czę
sto stanowią przedmiot zbio
rów tematycznych, (kp)

Ogłoszenia drobne
Stanisław Kjitaj — pracownik 

NPTB w Nowej Hucie — zgubił 
kartg stołówkową. .

Sygnalizujemy dziś najnowsze 
materiały i książki wprowadzone 
ĆO księgozbioru Biblioteki Tech
nicznej HiL, a przydatne w róż
nych typach szkolenia partyjnego.

Jerzy Rutkowski — „Problemy 
rozwoju społeczno-ekonomicznego 
Polski Ludowej”.

Państwu socjalistycznemu przy
padają zadania znacznie bardziej 
rozlegle niż te, które mają do 
spełnienia państwa innego typu. 
Państwo socjalistycznie nie tylko 
ochrania własność społeczną i ak
tywnie oddziaływa na rozwój no
wych stosunków własnościowych, 
lecz jest bezpośrednim organiza
torem społecznych procesów pro
dukcji i rozdziału wytworzonych 
dóbr.

Artur Bodnar — „Rola handlu 
zagranicznego i współpracy gospo
darczej w rozwoju gospodarki na
rodowej”.

Sprawy handlu zagranicznego 
zajmują jedno z czołowych miejsc 
w polityce gospodarczej naszego 
państwa. Nasze stosunki gospo
darcze z zagranicą rozwijają się 
szybko. Wszystkie te zagadnienia 
znajdują się w kręgu codziennego 
zainteresowania aktywu gospodar
czego oraz ogromnej rzeszy pra
cowników przemysłu i handlu. 
Pogłębia się bowiem znaczenie 
handlu zagranicznego i w ogóle u- 
miejętności wykorzystania ze
wnętrznych, międzynarodowych 

SATYRA W PRASIE
Budżet wojskowy Pentagonu w tym roku zamyka się ogromną 

sumą 74,5 mld dolarów. Przeznaczając te gigantyczne środki na zbro
jenia i utrzymanie wojsk w Azji oraz floty na Morzu Śródziem
nym, rząd USA cdwleka tym samym realizację programu polepsze
nia życia najuboższych warstw społeczeństwa swego kraju.

WSZYSTKO aia rcntaguuu. ........ nc,Prawda" — przedruk z „Washington Post )

czynników ekonomicznych dla e- 
fektywnego rozwoju gospodarki 
polskiej.

Janusz Górski — „Rozwój go
spodarczy społeczeństwa ludzkie
go”.

Zrozumienie prawidłowości fun
kcjonowania współczesnej gospo. I 
darki nie jest rzeczą łatwą. Zwla. I 
szcza nowoczesna uprzemyslowio- | 
na gospodarka socjalistyczna sta- | 
nowi «komplikowany mechanizm. 
Składa się on (jak np. w gospo- i 
darce polskiej) z wielu jednostek 
gospodarczych — przedsiębiorstw 
przemysłowych, państwowych go
spodarstw rolnych, gospodarstw 
indywidualnych i spółdzielni pro
dukcyjnych, spółdzielni pracy i 
warsztatów rzemieślniczych, które 
wytwarzają różnego typu dohra 
materialnie, zaspokajające potrze
bę- społeczeństwa.

Walery Namiotkiewicz — „Myśl 
polityczna marksizmu a rewizjo- 
nirm”.

Książka' jest wydaniem drugim 
i uczy pojmowania prawidłowości 
w świetle historycznym. Bogata w 
fakty, nie przytłacza surowym 
materiałem. Wnosi nowe wartości 
do dorobku polskiej marksistow
skiej literatury politycznej, skła
nia do refleksji, dostarcza wartoś
ciowych argumentów na rzecz 
marksizmu w walce z rewizjoniz- 
mem.

KRYSTYNA C1ASTON

Rozrywki umysłowe

Poziomo: 1. bezkrytycznie odda
ny jakiejś idei, 7. meteoryt ka
mienny, 11 stolica Kenii, 13. wy
tknięta droga, 16. z niego okrągła 
kusza, 19. związki pokrewieństwa, 
powinowactwa, 23. zmniejsza tar
cie, 24. krzemian magnezu (mięk
ki, tłusty, śliski), 25. omasta, 27. 
straszny cios bokserski, 29. da
szek nad paleniskim w kuchni. 31. 
gwóźdź do metalu, 32. drugi okres 
ery mezozoicznej, 34. pismo dy
plomatyczne. 35. indywidualny 
sposób ekspresji językowej, 36. 
może być morski lub lotniczy, 39. 
płyn jak nektar, 41. miejski las, 
43. wylądowała na nim Arka Noe
go, 45. zwierciadło, 47. mieszani
na wielu głosów, 48. gorąca wys
pa, 49. ogół biskupów, 53. jest fa-

„GŁOS NOWEJ BUTY". *- 
dres redakcji: Huta :m. Leni
na. Telefony: bezpośredni — 
428-99, przea centralę BIL - 
<<S-«a I 401-20. wewn. 48-11 (re
daktor naczelny), 47-6S (sekre
tarz odpow. redakcji), 55-61 (se
kretariat). Druk: Prasowe Za- 
«lady Graficzne RSW „Prasa” 
w Krakowie, ul Wielopole L 

D-10

Rozrywki umysłowe Rozrywki umysłowe

żówkowe piwo, 46. egipski bóg 
księżyca, 50. gniew, furia, 51. 
płynie rzeką na wiosnę, S2. brazy
lijski pisarz — autor Ziemi krwi 
i przemocy. Ziemi złotych płodów 
i inn., 53, zbocze, 54. słynny klub 
z Madrytu, 55. miasto pow. w woj.

bydgoskim — miejsce urodzenia 
Jana i Jędrzeja Śniadeckich. 56. 
religijne dni bezmięsna, 57. chwast 
b. pospolity 1 „nietykalny”, 58. 
ponoć najlepsza obrona, 60. przy
prawa do wielu potraw. 61. orga
nizacja inżynierów 1 techników.

WIRÓWKA

bryczna, honorowa. 56. figiel, 
psikus, 59. „kudłaty” kwiat wio
senny, 62. nowa osada, osiedle 
położone z dala od wsi, 63. resz
ta, drobna pozostałość.

Pionowo: 1. angielski złoty, 2. 
panuje na nieciekawej imprezie, 
3. służyła obywatelom rzymskim, 
służy sędziom, prokuratorom, 4. 
republika w Afryce Wschodniej, 
5. płyn do wywabiania plam, 6. 
narząd wzroku, 7. drugi, według 
oddalenia od planety, satelita U- 
rana, 8. jeździ na psim ogonie. 9. 
r.asza pora tropikalna, 10. prezy
dent Jugosławii, 12. masowe wy
cofywanie wkładów z banków, 14. 
piękny koń, 15. stanowi sufit 1 
podłogę, 17. marszałek sejmu w 
latach 1922—28, rozstrzelany przez 
hitlerowców w Palmirach, 18. roś
lina warzywna z rodziny baldasz- 
kowatych, 19. tytuł członka izby 
lordów, 20. pan z przed wielu, 
wielu lat, 21. poczucie umiaru, 
delikatność, 22. może być miło
sierdzia, odwagi, przemocy, 26. je
sienny kwiat. 28. notatnik. 30. 
4047 m kw. w USA, 33. stolica 
Baszkirii, 37. zemsta, 38. do chrza
nu, ziemniaków. 39. szafot Dzie
wicy Orleańskiej. 40. muza histo
rii. 41. odkłada go kosiarz. 42. 
zniżka za duży zakup, 44. krzy

Dookoła liczb 
wpisać 16 sze- 

Ściollterowych 
wyrazów o po
danym znacze
niu. x Kierunek 
wpisywania ze
garowy. Począ
tek każdego wy
razu w polu za
znaczonym kre
ską.

Znaczenie wy
razów: 1. umowa 
przedsiębiorstw 
kapi ta litycznych 
utalająea jedno
lite ceny zbytu, 
2. naczynie (na 
nóżce) do poda
wania owoców, 
cukrów, 3. wzo
rzysta tkanina 
jedwabna, prze
tykana złotem i 
srebrem, 4. zna
na polska wokalistka jazzowa, 5. 
imię żeńskie, 6. Loda — popularna 
przed wojną tancerka estradowa, 
7. warzywo z nut, 8. wypadek, ka
tastrofa. zderzenie się, 9. miej
sce kary w Hadesie, 10. egzamin 
dojrzałości, 11. pałeczka dyry
genta, 12. są takie dwa stany w 
USA — Południowa i Północna, 
13. prymitywny mostek nad po

ROZWIĄZANIA Z NR 43
KRZYŻÓWKA

Poziomo: 5. marabut. 7. pralnia, 
8. ocet, 9. wolta, 10. wola, 11. 
fama, 13. spis, 15. kolor, 16. san
na, 17. chwat, 18. groch, 20. uro
da,. 23. Rawa, 25. kara, 26. miód, 
27. struś, 28. Ibis, 29. polityka. 30. 
aneksja.

P:onowo: 1. warchlak, i. karto
fel, 3. klawesyn, 4. pielucha, 6. 
Trcfa, 7. patos, 12. marchew, 14. 
postura, 18. garnizon, 19. ogrod
nik. 21. oddaliska, 12. amunicja, 
24. Artek, 25. kluza. 

toczkiem, 14. jezioro z którego 
wypływa Angara; 15. należy z niej 
korzystać, 16. z nim na wyciecz
kę.

Rozwiązania prosimy kierować 
na adres redakcji do dnia 6 listo
pada br. Wśród czytelników, któ
rzy nadeślą prawidłowe rozwiąza
nia, rozlosowane zostaną nagrody 
— bony książkowe.

MAŁA KRZYŻÓWKA
Poziomo: 4. Matejko, 5. Magda

lena, 6. persona.
Pionowo: 1. Piekarski, 2. mar- 

giel, 3. okleina.
----•----

BONY KSIĄŻKOWE
ZA ROZWIĄZANIE ZADAŃ 

Z NR 42 WYLOSOWALI:
1. Bożena Bieniek — Nowa Hu

ta, os. Stalowe 9/41; 2. Ewa Sudoł 
— Nowa Huta, os. Spółdzielcze 
SB/11; 3. Maria Piątek — Nowa
Huta, os. Ogrodowe 6/21: 4. Wa
cław Witko — Kraków 2, ul. Mo
drzewskiego 43/3; 5. Irena Skot- 
niczny — Kraków, ul. Wester 
platte 1, KCMB.

Uwaga: bony wysyłamy pocztą.


